
 

 

                                  

                                                  
 

 

                                                  P r o t o k ó ł   Nr XXVI/13 

 
s e s j i   Rady    Miasta   Działdowo  

odbytej   w   dniu      6 czerwca    2013 roku  w     sali      konferencyjnej      Urzędu    Miasta, 

w zamku, 

pod przewodnictwem  pana Mariana ODACHOWSKIEGO  - Przewodniczącego  Rady 

Miasta. 

 
        Sesja trwała w   godz. 1400  - 1745 . 

 
        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączoną  listą obecności 

uczestniczyło 21 radnych.  

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli :  

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  -  Burmistrz Miasta  

Pan  Ryszard DUCHNA -  Zastępca Burmistrza Miasta   

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ -  Sekretarz Miasta  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA -  Skarbnik Miasta  

Pani Magdalena RZĄP      - Radca Prawny Urzędu  

Pan Władysław KUBIŃSKI  -  Przewodniczący Rady Powiatu Działdowskiego   

Pan Ireneusz FALBA  - prezes PGKiM Sp. z o.o., radny powiatu  

Pan Kazimierz GRĄŻAWSKI  – dyrektor IMPK 

Przewodniczący zarządów osiedli    - zgodnie z załączoną listą obecności  

Kilku mieszkańców miasta 

Przedstawiciele lokalnych mediów   

  
 
 
Przebieg sesji 

Pkt 1 

 
        Pan Marian ODACHOWSKI   - Przewodniczący Rady   otworzył sesję, stwierdził jej 

prawomocność   oraz powitał uczestników obrad.   
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Ad pkt 2 

 
        Zmiany w porządku dziennym sesji : 

 
Pan Marian ODACHOWSKI   - Przewodniczący Rady  przedstawił wniosek Burmistrza 

Miasta Działdowo z dnia 28 maja br. o włączenie do porządku dzisiejszej  sesji punktu : 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy 

ulicy Elizy Orzeszkowej w Działdowie, informując że będzie to punkt 17.  

    Po czym Rada przystąpiła do realizacji porządku obrad, w brzmieniu :  

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji.    

4. Sprawy różne. 

5. Sprawozdanie        Przewodniczącego            Rady      o          działaniach         

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie      z    działalności    Burmistrza      w   okresie         międzysesyjnym,  

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady.  

7. Sprawozdanie    przedstawicieli       Gminy    z     działalności    związków      

międzygminnych i stowarzyszenia gmin. 

8. Sprawozdanie      z       prac          Komisji    w     okresie      międzysesyjnym.  

9. Odpowiedź na interpelację zgłoszoną na poprzedniej sesji. 

10. Interpelacje  i zapytania.  

 
11. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej i demograficznej.  

 
12. Podjęcie uchwał w sprawach:  

           1) zatwierdzenia   sprawozdania  finansowego  oraz sprawozdania z wykonania budżetu, 

           2) udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2012 rok.   

 
13. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2013-2021.  

 
14. Podjęcie  uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta na rok 2013. 

 
15. Podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej 

przy ul. gen. Józefa Hallera w Działdowie.  
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16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej. 

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej 

przy ul. Elizy Orzeszkowej w Działdowie.  

 
18. Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie na okres do dziesięciu lat  

w   drodze bezprzetargowej części nieruchomości zabudowanej położonej przy pl. 

Mickiewicza w Działdowie. 

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wyposażenia w majątek Interaktywnego Muzeum 

Państwa  Krzyżackiego w Działdowie. 

 
20. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy-Miasto Działdowo.    

21. Odpowiedzi na zapytania.  

22. Wolne wnioski i informacje.  

23. Zamknięcie sesji.  

                                                                                                       
 

Ad pkt 3 

 
        21 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji bez 

odczytywania.  

 
Ad pkt 4 

 
        Sprawy różne: 

W punkcie tym nikt głosu nie zabierał.  

 

 

Ad pkt 5 

 
        Sprawozdanie    Przewodniczącego  Rady   o   działaniach    podejmowanych   w    okresie 

międzysesyjnym :  

 
Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady : 

- za pośrednictwem pana Burmistrza otrzymałem pismo od prezesa Działdowskiej 

Agencji Rozwoju, pana Zenona Szacherskiego w sprawie, którą podnosił na 

poprzedniej sesji pan Wiceprzewodniczący, Tadeusz Umiński. Państwo radni 

otrzymali tę odpowiedź w swoich materiałach, 
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- otrzymaliśmy również odpowiedź z Mazowieckiej Spółki Gazownictwa w sprawie,  

którą na poprzedniej sesji podnosiła pani radna Elżbieta Konarzewska - to pismo 

zostało państwu także doręczone do wiadomości, 

- otrzymałem trzy protokoły od Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej dotyczące : 

kontroli Zespołu Szkół Nr 2 pod kątem gospodarności, bezpieczeństwa, porządku oraz 

wykorzystania istniejącej bazy sportowej; kontroli Przedszkola Miejskiego nr 1 pod 

tym samym kątem oraz kontroli Burmistrza Miasta Działdowo w zakresie realizacji 

zadań związanych z zimowym utrzymaniem miasta w sezonie 2012/2013 oraz pracy 

związanej z likwidacją szkód pozimowych. Protokoły te otrzymali Przewodniczący 

Klubów Radnych, a pan Przewodniczący, jak sądzę, w swoim wystąpieniu 

poinformuje o wynikach kontroli, 

- w dniu 28 maja miałem przyjemność brać udział w konferencji i koncercie z okazji 

470 rocznicy śmierci Mikołaja Kopernika, pod hasłem „Mikołaj Kopernik -Osoba, 

Myśl, Dzieło”.   Konferencja   ta   odbyła   się   na   zamku   Kapituły    Warmińskiej. 

W programie były między innymi trzy wykłady. Bardzo interesujący wykład profesora  

Krzysztofa Mikulskiego z UMK w Toruniu, na temat drzewa genealogicznego 

Mikołaja Kopernika. Doktor Jarosław Włodarczyk, profesor Polskiej Akademii Nauk 

prezentował wykład dotyczący: Tajemnic obserwacji Kopernika i początków optyki 

nowożytnej. I wreszcie profesor Stanisław Achremczyk mówił o Koperniku i jego 

wkładzie w rozwój warmińskiej społeczności lokalnej. Konferencja uświetniona była 

również koncertem w wykonaniu artystów z Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego 

Wydziału Sztuki. I ze smutkiem muszę stwierdzić, że w konferencji w salach 

zamkowych w Olsztynie - a była ona przygotowana dla gości z całego województwa 

Warmińsko-Mazurskiego - brało udział niespełna 40 osób. Kiedy   porównuję  sobie 

to ze   spotkaniami  autorskimi, wieczorami poezji, które odbywają się w Działdowie, 

to  frekwencja u nas jest znacznie, znacznie większa, 

- następnego dnia, wspólnie  z panem Burmistrzem Ryszardem Duchną, brałem udział 

w części uroczystej Sesji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego, która 

odbyła się  także w   salach   zamkowych   Kapituły   Warmińskiej, a  związana była   

z obchodami Dnia Samorządowca. Był obecny również na tej uroczystej Sesji 

ambasador Chorwacji  Ivan Del Vechio, który   otrzymał   tytuł   „Przyjaciela Warmii 

i Mazur”. Miło mi również poinformować państwa, że podczas tej sesji pan Ryszard 

Duchna otrzymał odznakę honorową „ Za  Zasługi Dla Województwa Warmińsko-

Mazurskiego” (oklaski), 

- otrzymaliśmy podziękowania od dyrektora Działdowskiego Centrum Caritas, księdza   

Zdzisława Syldatka, za wsparcie i pomoc w organizacji Powiatowego, Rodzinnego 
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Festynu z Okazji  Dnia Dziecka. Odbył się on 2 czerwca, w niedzielę 

na terenie boisk i obiektu Zespołu Szkół nr 2, przy bardzo pięknej pogodzie i przy 

bardzo licznym udziale dzieci i ich rodziców i przy drobnym wsparciu państwa 

radnych. Serdecznie dziękuję, 

- otrzymaliśmy zaproszenie od proboszcza parafii św. Katarzyny Aleksandryjskiej, 

księdza. Mariana Ofiary na uroczystości odpustowe w dniu 16 czerwca, które odbędą 

się w tejże parafii z udziałem biskupa toruńskiego księdza  Andrzeja Suskiego. Miło 

mi   państwa   poinformować, że   delegacja naszej   Rady   weźmie   udział w procesji 

i złożymy kwiaty pod pomnikiem niedawno odsłoniętym w Lasku Zwierskiego. 

Dziękuję.  

 

Ad pkt 6 

 
        Sprawozdanie  z    działalności    Burmistrza     w   okresie     międzysesyjnym,  zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady : 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  -  Burmistrz Miasta:  

Złożył     sprawozdanie   z   działalności   Burmistrza    w  okresie   międzysesyjnym,     

zwłaszcza     z  wykonania   uchwał   Rady  za  okres  od 26 kwietnia 2013 roku do 5 czerwca 

2013 roku ( stanowi ono załącznik do protokołu).   

 

Ad pkt 7 

 
        Sprawozdanie    przedstawicieli       Gminy    z     działalności    związków      

międzygminnych i stowarzyszenia gmin : 

 
Pan Bronisław  MAZURKIEWICZ   - Burmistrz Miasta :  

Uczestniczyłem w   Zgromadzeniu Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich, ale ze względu 

na dzisiejsze uroczystości i pośpiech z tym związany nie zebrałem materiałów dotyczących 

tego Zgromadzenia. Niemniej   Zgromadzenie dotyczyło - tak jak w przypadku samorządu -

udzielenia  absolutorium Zarządowi z tytułu wykonania budżetu  przez Związek za 2012 rok, 

a także odbyło się spotkanie z panem dyrektorem  Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego.   Te   spotkanie   pozwoliło   nam   zadać   wiele   pytań   dla  pana dyrektora 

i uzyskać wyjaśnienia w sprawach, które są przez SKO rozpatrywane, a dotyczą bezpośrednio 

samorządów.  
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Ad pkt 8 

 
        Sprawozdanie z prac Komisji w okresie międzysesyjnym : 

 
Pani Irena MENDERSKA  - Przewodnicząca   Komisji   Budżetu i Finansów   

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 5 czerwca br. Komisja : 

- zapoznała się      z    pisemnymi   informacjami. Pierwsza    informacja   dotyczyła ustalenia 

i wyliczenia opłat za odbiór odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych na terenie wiejskim i miejskim, a informacja druga  dotyczyła kondycji 

finansowej Przedsiębiorstwa Ciepłowniczego sp. z o.o. w Działdowie oraz modernizacji sieci 

ciepłowniczej w mieście. W tym posiedzeniu uczestniczyli: Prezes Przedsiębiorstwa 

Ciepłowniczego, pan Sławomir Karczewski oraz kierownik Wydziału Gospodarki 

Komunalnej „Działdowszczyzny”, pan Michał Niedźwiecki. Radni głównie zadawali pytania 

do przedstawionych materiałów. Interesowały ich przede wszystkim wyniki przetargu 

przeprowadzonego przez „Działdowszczyznę” na odbiór odpadów komunalnych z 

nieruchomości mieszkalnych. W drugiej części posiedzenia, radni Komisji zaopiniowali 

pozytywnie projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmian w budżecie na 2013 rok;   projekt 

uchwały Rady Miasta w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy-Miasta 

Działdowa na lata 2013-2021 oraz projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmian Statutu 

Gminy-Miasta Działdowo. Dziękuję państwu za uwagę.  

 
Pan Edward RADOMSKI  - Przewodniczący Komisji  Gospodarki i Ochrony Środowiska 

przekazał, że Komisja obradowała w dniu  5 czerwca, w pełnym składzie. Przedmiotem pracy 

Komisji było zaopiniowanie sześciu projektów uchwał oraz przeanalizowanie dwóch 

informacji dotyczących harmonogramów realizacji inwestycji na terenie naszej Gminy, i tak: 

- pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany Statutu Gminy-

Miasto Działdowo - opinia była jednogłośnie pozytywna, 

- pozytywnie zaopiniowano   projekt    uchwały  Rady Miasta   w  sprawie wyrażenia zgody 

na sprzedaż nieruchomości położnej przy ul. gen. Józefa Hallera w Działdowie- głosowanie 

było również jednomyślne w tej sprawie, 

- w kolejnym punkcie pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały Rady Miasta w sprawie 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej, 

- w kolejnym punkcie jednomyślnie,  pozytywnie zaopiniowano  projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości przy ulicy Elizy Orzeszkowej,  

- w kolejnym punkcie pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały Rady Miasta w sprawie 

wyrażenia zgody na użyczenie na okres 10 lat, w drodze bezprzetargowej, części 
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nieruchomości zabudowanej,   położonej   przy placu Mickiewicza w Działdowie. 

Chodzi tu  o Ratusz. Też  głosowanie było jednomyślne i pozytywne, 

- w kolejnym punkcie pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały Rady Miasta w sprawie 

wyposażenia w majątek Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego w Działdowie. 

Opinia radnych była jednomyślna i pozytywna, 

-  przedstawione zostały dwie informacje na temat harmonogramu realizacji inwestycji pod 

nazwą: Rewitalizacja obiektu przy ul. Wolności 64 oraz  informacja na temat harmonogramu 

prac przy realizacji inwestycji pod nazwą: Wodne Centrum Rekreacji. I tu wyjątkowo 

chciałbym się odnieść do tej informacji, ponieważ temat  interesuje nie tylko radnych i ludzi 

związanych z samorządem, ale społeczeństwo działdowskie. Przeczytam fragment tej 

informacji: „ W chwili obecnej trwają analizy i uzgodnienia dotyczące koncepcji projektowej, 

opracowywanej przez wykonawcę. Zatwierdzenie koncepcji zaplanowano na miesiąc czerwiec 

2013 roku. Po zatwierdzeniu koncepcji, wykonawca przystąpi do opracowywania 

harmonogramu    projektu    budowlanego   i   uzyskania  pozwolenia   na    budowę. Zgodnie 

z przedstawionym harmonogramem robót-  w miesiącu wrześniu 2013 wykonawca planuje 

rozpocząć roboty związane z przygotowaniem terenu pod budowę, to jest:  niwelację terenu 

oraz wycinkę drzew i krzewów. Począwszy od miesiąca października 2013 roku  zaplanowano 

rozpoczęcie robót rozbiórkowych i budowlanych. Większa część prac budowlanych dotycząca 

budowy budynku głównego hali basenowej, budynku szatni, basenów zewnętrznych, instalacji 

i przyłączy oraz zagospodarowania terenu zostanie przeprowadzona w roku 2014. Termin 

zakończenia inwestycji, zgodnie z podpisaną umową z wykonawcą, ustalono na 20 marca 

2015 roku.   Myślę że,   te   informacje,   przy   pomocy   mediów,  zostaną   upowszechnione 

i to zaspokoi  ciekawość naszego społeczeństwa. Chcę powiedzieć, że Komisja wyjątkowo 

dużo czasu poświęciła w punkcie: Sprawy różne. Radni   zadawali pytania Burmistrzowi 

dotyczące bieżących wydarzeń na terenie miasta. I z  takich istotniejszych -według mojej 

oceny - należy uznać informację, która dotyczy terenów położonych przy ulicy 

Kochanowskiego. Otóż, pan Burmistrz poinformował, że otrzymał na piśmie decyzję 

Starostwa, w sprawie   zgody na   wykorzystanie    fotoradarów.    Ma    to   się   przyczynić 

do większego bezpieczeństwa na tej ulicy, w związku z tym, że część, szczególnie młodego 

pokolenia, wykorzystuje tę nową trasę, ładną zresztą, do pewnych szybkich przemieszczeń 

się, co może potencjalnie zagrozić bezpieczeństwu mieszkańców, ale również użytkownikom 

drogi na tym obszarze. To tyle, panie Przewodniczący.  

 
Pani   Elżbieta   KONARZEWSKA  - Przewodnicząca   Komisji     Oświaty, Kultury, Sportu 

i Turystyki poinformowała, że Komisja obradowała 4 czerwca. Przedmiotem spotkania było 

zapoznanie się z informacją dotycząca funkcjonowania lodowiska pod względem 

organizacyjnym i finansowym. Ponadto Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  
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Rady Miasta w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie na okres do 10 lat w drodze 

bezprzetargowej   części    nieruchomości    zabudowanej, położonej przy placu Mickiewicza 

w Działdowie. Również 100% poparcie dostały ;  projekt uchwały Rady Miasta w sprawie 

wyposażenia w majątek Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego w Działdowie oraz 

projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy-Miasta Działdowo. Ponadto, Komisja 

dokonała analizy przygotowań do organizacji placówek oświatowych na rok szkolny 

2013/2014. Ostatnim punktem była analiza przygotowań do organizacji wypoczynku letniego 

dzieci i młodzieży. Dziękuję państwu za uwagę.  

 
Pan Andrzej TESSAR - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego przekazał, że na posiedzeniu w dniu 4 czerwca 2013 roku Komisja ; 

-  zapoznała się z oceną zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 

społecznej i demograficznej, przedstawioną przez panią Małgorzatę Szymańską, dyrektor 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej,   

- zapoznała się z informacją dotyczącą działania monitoringu w mieście. Podczas  

obradowania w tym punkcie, Komisja wysunęła dwa wnioski dotyczące zainstalowania kamer   

na placu Mickiewicza i w okolicach dworca. Komisja złożyła wniosek, aby   kamerę  

zlokalizowaną w Gimnazjum nr 1 przesunąć na ulicę Jagiełły, w okolice sklepu 

monopolowego,  

- Komisja   pozytywnie   zaopiniowała   projekt  uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany 

Statutu Gminy-Miasto Działdowo, 

- ponadto Komisja  zasugerowała,   aby   na   stacji  dworca PKP w Działdowie utworzyć 

miejsca parkingowe dla rowerów, ponieważ takie sugestie płyną od mieszkańców. I  już takie 

mniej  istotne, no ale mogę nadmienić: Utrzymanie czystości pod mostem na ulicy 

Męczenników, czy też utrzymanie większej czystości w oczku wodnym w parku im. Jana 

Pawła II. Dziękuję bardzo.  

 
Pan  Leszek  GOŁĘBIEWSKI  – Przewodniczący    Komisji Rewizyjnej     poinformował, 

że  Komisja obradowała w dniu 14 maja 2013 roku. Przede wszystkim zajęła się  

rozpatrzeniem wykonania budżetu miasta  za rok 2012  oraz wnioskiem o udzielenie 

absolutorium   Burmistrzowi   Miasta    Działdowo.   Uchwałę  w   tej   sprawie   przedstawię 

w punkcie 12.  

W okresie między  sesjami również zespoły kontrolne Komisji Rewizyjnej przeprowadziły 

trzy kontrole, i tak : Zespołu Szkół nr 2 im. Jana Pawła II w Działdowie i tutaj poproszę 

później Przewodniczącą Zespołu, panią Aleksandrę Korzeniewską o przedstawienie tego 

protokołu. Druga kontrola Przedszkola nr 1 w Działdowie, poproszę panią Przewodniczącą 

Stanisławę Żywicką. Jak również kontrolę Burmistrza Miasta Działdowo z realizacji zadań 
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związanych z zimowym utrzymaniem  dróg   gminnych  w   sezonie zimowym 2012/2013 

na terenie miasta Działdowo, i tę kontrolę zreferuje pan Przewodniczący Marek Dworznik. 

Dziękuję.  

 

Pan Marian ODACHOWSKI   -  Przewodniczący Rady :  

Proszę tylko o krótkie informacje w postaci wniosków końcowych, tak? 

 
Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA  : 

Protokół kontroli przeprowadzonej   przez    Komisję    Rewizyjną   Rady Miasta Działdowo 

w Zespole Szkół nr 2 im. Jana Pawła II, przy ul. Polnej 11. Skład Zespołu Kontrolnego: 

Przewodnicząca-Aleksandra Korzeniewska oraz członkowie : Jan Bedra, Leszek 

Gołębiewski, Edward  Radomski  i   Stanisława Żywicka.   Czynności kontrolne rozpoczęto 

10 kwietnia 2013 roku, zakończono 29 kwietnia 2013 roku. Jednostka  kontrolowana była pod 

kątem bezpieczeństwa, higieny,  porządku,  gospodarności  oraz  wykorzystania pomieszczeń 

i obiektów sportowych w 2012 roku. Wnioski i zalecenia pokontrolne: Zespół Kontrolny nie 

wydał zaleceń pokontrolnych. Obiekt Zespołu Szkół nr 2 jest bezpieczny dla użytkowników. 

Pomieszczenia,  sprzęt oraz   urządzenia   spełniają   wymogi   określone przepisami prawa, 

co     potwierdzają     dokumenty     pokontrolne   organów   zewnętrznych,    uprawnionych 

do   przedmiotowych    kontroli.   Wyżej  wymienione organy zostały wcześniej wymienione 

w niniejszym protokole. Na terenie kontrolowanej placówki otoczenie oraz wszystkie 

pomieszczenia utrzymane są w czystości i porządku. Zarządzanie obiektem w zakresie 

bezpieczeństwa, higieny i porządku w placówce oświatowej Zespół Kontrolny ocenia bardzo 

wysoko. Zespół Kontrolny popiera inicjatywę dyrektora w sprawie pozyskania środków 

finansowych od organu prowadzącego z przeznaczeniem na:  

-wymianę instalacji elektrycznej w salach od 201 do 206 oraz 

213,216,217,218,219,220,221,222 w celu zapewnienia oświetlenia na wymaganym poziomie 

500 luksów, w terminie do 31.12.2014 r.; 

-wymianę płytek na posadzce korytarzy; 

-wymianę instalacji centralnego ogrzewania; 

-sukcesywną wymianę nieszczelnej stolarki okiennej. 

Na tym protokół zakończono. Dziękuję bardzo.  

 
Radna pani  Stanisława ŻYWICKA  : 

Protokół kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Miasta Działdowo. 

Nazwa  i   adres   kontrolowanego podmiotu:  Przedszkole Miejskie nr 1 im. Jana Brzechwy 

w Działdowie. Skład imienny Zespołu Kontrolnego: Stanisława Żywicka- kierownik zespołu, 

Maria Karwacka-członek, Aleksandra Korzeniewska-członek. Data rozpoczęcia i zakończenia 

czynności   kontrolnych: Czynności  kontrolne rozpoczęto 18 maja 2013 roku i zakończono  
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28 maja 2013 roku. Jednostka była kontrolowana pod kątem bezpieczeństwa, higieny, 

porządku, gospodarności w 2012 roku.    Wnioski i zalecenia pokontrolne: Zespół Kontrolny 

nie wydał zaleceń pokontrolnych. Praca kierownictwa została oceniona bardzo wysoko pod 

kątem organizacji pracy, zarządzania, gospodarności, umiejętności tworzenia dobrej 

atmosfery w pracy, umiejętności dotarcia do innych podmiotów celem pozyskania 

dodatkowych środków dla polepszenia funkcjonowania placówki. Zespół Kontrolny widzi 

pilną potrzebę docieplenia budynku przedszkola i modernizacji instalacji grzewczej. Dziękuję 

bardzo.  

 
Radny Pan Marek DWORZNIK  : 

Protokół kontroli przeprowadzonej przez Zespół Kontrolny Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Działdowo z    kontroli   Burmistrza   Miasta Działdowo,  z    realizacji   zadań    związanych 

z zimowym utrzymaniem dróg gminnych w sezonie zimowym 2012-2013 na terenie miasta 

Działdowo. Kontrolę przeprowadził Zespół Kontrolny w składzie: Marek Dworznik- 

kierownik zespołu, Leszek   Gołębiewski - członek zespołu. Kontrolę przeprowadzono dnia 

24 maja 2013 roku. Informacji oraz dokumentów związanych z w/w kontrolą udzielał 

Wojciech Fabiński- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komulnanej, Mieszkaniowej i Nadzoru 

Właścicielskiego. Przebieg kontroli obejmował: Analizę dokumentów oraz informacje 

udzielone przez naczelnika w/w wydziału, dotyczących przeprowadzonego przetargu 

nieograniczonego  na    usługi    zimowego    utrzymania   ulic   miejskich   oraz    chodników 

i przystanków komunikacyjnych w sezonie zimowym 2012/2013 na terenie miasta 

Działdowo, jak również kosztów poniesionych do należytego ich utrzymania.  

Wnioski pokontrolne: Zespół Kontrolny - po analizie dokumentacji prowadzonej przez 

WGKM i NW-  w     realizacji zadań    związanych z zimowym utrzymaniem dróg, 

chodników i przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy- Miasta Działdowo nie 

stwierdził żadnych uchybień pod względem gospodarności, rzetelności, celowości oraz 

zgodności dokumentacji ze stanem faktycznym. Dziękuję.  

 
Radny pan  Grzegorz MROWIŃSKI  : 

Proszę państwa,  wysłuchaliśmy przed chwilką protokoły pokontrolne. Mnie szczególnie 

interesują te protokoły, które dotyczą zimowego utrzymania dróg i ulic. Proszę państwa, 

wsłuchując się w te protokoły, oczywiście, wszystko było pięknie, wszystko było kolorowo, 

wszystko było bez zarzutu, i zgadzam się z tym, bo dokonano analizy finansowej. Ja nie 

wierzę, żeby w tym   Urzędzie była  pewna niegospodarność, żeby pani księgowa zezwalała 

na coś takiego. Bardzo dobrze -   macie prawo państwo kontrolować, natomiast tu zabrakło mi 

czegoś innego. Proszę państwa, to, co wszyscy w zimę widzieliśmy, że  ulice nie były 

odśnieżone,  że   były odśnieżane z   dużym  opóźnieniem,  że   był   problem    śniegu, który  
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zalegał na poboczu. Ani słowa o tym nie wspomniano. Ja rozumiem, że w czerwcu ciężko jest 

to kontrolować. Dlatego moja uwaga jest taka, żebyśmy dzisiaj się tym ulicom przyjrzeli, bo    

jeszcze, proszę państwa, zalega    sól   z piaskiem na tych ulicach. Bo przy  rondzie na ulicy 

koło Primbudu  trawa już ma 1,5 metra wysokości.  Brudne przystanki autobusowe są. Pasy 

są nieodmalowane. Dopiero, proszę państwa, przed Bożym Ciałem trawniki gdzieniegdzie 

pokoszono, żeby procesję było widać. Więc bardzo prosiłbym, żebyśmy przyglądali się temu, 

co teraz się dziej. Żebym ja, proszę państwa, w zimie nie usłyszał protokołu, że było wszystko 

Ok i fajnie. Dziękuję.  

 

Ad pkt 9 

 
        Odpowiedź na interpelację zgłoszoną na poprzedniej sesji : 
 
Pan Marian ODACHOWSKI   - Przewodniczący Rady :  

Pan radny, Grzegorz Mrowiński, który składał interpelację, jak również  państwo radni 

otrzymali  odpowiedź    na piśmie.   Myślę że,   chyba nie   ma   potrzeby  jej odczytywania. 

A  odpowiedź - jak rozumiem-  może  być satysfakcjonująca, tak ?  

 
Radny pan MROWIŃSKI – potwierdził. 

 
 
Ad pkt 10  

 
        Interpelacje i zapytania : 
 
Radna pani Wanda MILEWSKA  :  

Mój kolega Mrowiński poruszył problem  sprzątania miasta. Rzeczywiście, w wielu punktach 

miasta zalega jeszcze na ulicach i na chodnikach piasek i nie są jeszcze pokoszone trawniki. 

Ja mam  pytanie do pana Fabińskiego: Czy już wyłoniona została firma, która zajmie się 

sprzątaniem     miasta,   pielęgnacją  chodników?    Jeżeli tak, to  chciałabym  wiedzieć  kto, 

w    jakim sektorze w tym roku będzie  sprzątał miasto.  

I  drugie pytanie : Ile  osób  jest  w  tej   chwili   zatrudnionych   w   Straży Miejskiej i, jakie 

są koszty utrzymania Straży Miejskiej w skali roku? Dziękuję. 

 
Pan Sławomir HOFFER  -  Wiceprzewodniczący Rady :  

Szanowni  państwo!   Panie   Burmistrzu, do    pana   mam  zapytanie. Odbył  się    przetarg 

na wywóz śmieci w spółce „Działdowszczyzna” i -  jak   ceny uzyskane w przetargu 

gwarantują obsługę wywozu nieczystości w stosunku do cen ustalonych dla obywateli? Jak 

wygląda ocena tej sytuacji?    
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I druga sprawa. Wzrokowo  przynajmniej   zakończyły się prace na ulicy Kochanowskiego, 

ale widzimy,   że   kolej  nie   dokończyła wszystkiego. Czy więc    nie   należałoby    

wystąpić z wnioskiem do PKP PLK o zakończenie  prac na wiadukcie kolejowym w ulicy 

Kochanowskiego, a szczególnie o wymalowanie ścian w  tunelu  i  o niwelację terenu?  Bo   

po   każdym deszczu  spływa   od    strony ulicy   Kolejowej   piasek   z   wodą, a z wywiadu, 

jaki uczyniłem   wynika,  że te prace się zakończyły i nie wiadomo kto miałby to dokończyć. 

Dziękuję.  

 
Radny pan Adam STOLARSKI : 

Ja chciałem zapytać pana Burmistrza, tylko nie wiem, czy dobrze adresuję to pytanie. Chodzi 

mi o ruch na ulicy Grunwaldzkiej vis a vis Liceum Ogólnokształcącego. Od trzech, czterech 

miesięcy, po prawej stronie na tej ulicy- to jest dość ruchliwa ulica - parkują samochody 

pracownicy policji. Przedtem parkowali w koszarach. I powstała taka sytuacja, że tam jest 

bardzo niebezpiecznie. Sam byłem  uczestnikiem prawie że zderzenia samochodów, gdyż 

wyjazd jest tam wręcz   niemożliwy, żeby   nie   otrzeć   się   o   jakiś    wypadek.  Ponieważ 

te samochody stoją i  zasłaniają całą przestrzeń, a zwłaszcza przy drugim wjeździe. I   tutaj  

zagrożone jest   naprawdę   bezpieczeństwo   młodzieży   oraz   pracowników.    Należałoby 

to usprawnić, a jeśli ci pracownicy nie mają gdzie się zatrzymywać,  to może należałoby  

lustra postawić,  bo   wyjeżdżający z Liceum Ogólnokształcącego  nie   widzą przestrzeni ani 

z lewej, ani z prawej strony. Dziękuję bardzo.  

 
Radny pan Marek DWORZNIK  : 

        Panie Burmistrzu, czy będzie ustawiony toi toi w parku im. Jana Pawła II? W ubiegłym 

roku był.  

        Drugie pytanie: Czy na Cmentarzu Komunalnym, w czasie organizacji pogrzebu, może 

być otworzona  pierwsza brama? Bo  jest problem, gdy kondukt wjeżdża na cmentarz. Ktoś 

kiedyś robiąc  projekt  dobrze pomyślał, ale ta druga  brama zamknięta jest cały czas.  

Co jeszcze...miałem kilka pytań, ale mi zeszły, że tak powiem.  

I   jeszcze   mam  jedno pytanie: W parku Honorowych Dawców Krwi- ja już kiedyś 

interweniowałem w tej sprawie -  są tylko trzy,  słabe ławeczki. Czy tam nie można dostawić 

więcej ławek? Dziękuję. 

 
 
Radny pan Marek DWÓRZNIK  : 

        Panie Burmistrzu, czy   terminowo    przebiegają    prace    przy    budowie     wiaduktu 

na Lidzbarskiej?   
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        Drugie pytanie: Kiedy jest planowany odbiór Interaktywnego Muzeum Państwa 

Krzyżackiego? Bo jak wiemy, jako niewygasająca inwestycja, mamy określony termin 

wykorzystania środków.  

       I prośba mieszkańców niektórych ulic jest taka, by zwrócić uwagę na to, aby przy  

pozimowym  sprzątaniu ulic wywozić piasek od razu po sprzątaniu, a nie, aby  zalegał - jak 

do tej pory  kilka tygodni – co   jest to uciążliwe  dla mieszkańców. Dziękuję.  

 
Radna pani Maria KARWACKA  :  

Zgłaszano   mi,   że    na      niektórych      ulicach      przejścia     dla   pieszych   malowane   

są   w godzinach  przedpołudniowych, gdy   jest  największy  ruch i trudno jest się poruszać 

po tych ulicach. Czy nie można by było  tych pasów malować w godzinach popołudniowych?  

I następne pytanie, być może to nie jest do pana Burmistrza, ale może coś na ten temat wie : 

Dotarły  do    mnie  informacje i   pewnie   nie   tylko do mnie, że    są   jakieś    zawirowania 

z remontem   drogi   wojewódzkiej  od Biedronki w kierunku Nidzicy.  Nawet pracodawca 

zgłaszał, że już miał być tam podwykonawcą, zakupił towar i teraz ma kłopoty, ponieważ 

firma się wycofała. Na ile to jest prawda? Czy coś pan Burmistrz na ten temat wie? Dziękuję.  

 
Pan Tadeusz UMIŃSKI  - Wiceprzewodniczący Rady :  

Na poprzedniej sesji zgłaszałem problem placu, na którym parkują samochody, a który nie 

jest parkingiem – jak napisał  prezes Szacherski i  chciałbym zasygnalizować taką sprawę: 

Wiele osób kupujących na bazarze przyjeżdża samochodem. Dlaczego? Dlatego, że kupując 

ziemniaki, czy większą  ilość towaru bierze to do  swojego   samochodu.  Więc,  jeżeli chodzi 

o teren  przy bazarze- bo nie cały teren mnie interesuje w tej chwili, tylko ten teren, żeby 

ludzie mogli przyjechać, żeby mogli odebrać  towar z bazaru, to uważam, że jest to interes tak 

tych, którzy sprzedają, jak również pana prezesa. Bo   wtedy jest większy obrót i po prostu 

większe zainteresowanie bazarem. Ja rozumiem, że to nie jest parking, ale jeżeli tam nie będą 

wpuszczane samochody, to uważam, że ten bazar padnie. I  dlatego też jest to bardzo, bardzo 

potrzebne. Czy pan prezes  nie ma żadnych środków?  Otóż na  tym placu odbywają się takie  

imprezy, jak na przykład ostatnio wesołe miasteczko,  lunapark, czy coś innego. Nie 

podejrzewam, że pan prezes  charytatywnie przyjmuje ich na swój teren. Więc jakieś środki 

wygospodarować można, które pozwoliłyby na to, żeby wyrównać teren przynajmniej  przy 

rowie, gdzie wjeżdżają samochody osobowe - nie interesują nas samochody ciężarowe ,tak 

jak   tutaj   pan   prezes  napisał. Żeby mogły wjechać i żeby ludzie mogli kupić na bazarze. 

Na pewno będzie to z korzyścią  dla tych, którzy sprzedają, dla tych,  którzy kupują i dla pana 

prezesa, bo wtedy po prostu będą większe obroty, to ludzie będą bardziej zadowoleni z tego, 

że tam dzierżawią swoje stanowiska. Dziękuję bardzo. 
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Radny pan  Mieczysław FAFIŃSKI  : 

Panie Burmistrzu, mam dwie sprawy. Mieszkańcy osiedla Nidzicka prosili mnie bym 

zaapelował   do   pana    Burmistrza   o remont schodów, które prowadzą z osiedla Nidzicka 

na działki ogrodowe. Tam jest 488 działek,  na które  nie idzie tylko jedna osoba, często idą  

dwie, nawet  trzy osoby.   Schody   te są w   bardzo złym   stanie technicznym. Sytuacja ta 

była już raz sygnalizowana na  sesji i jest do dzisiaj nie załatwiona. Grozi to naprawdę 

wielkim niebezpieczeństwem, bo ludzie mówią, że można nogi połamać. Serdeczna prośba 

mieszkańców osiedla Nidzicka, by pan Burmistrz pochylił się nad tą sprawą i ewentualnie 

przyszedł z pomocą.  

        Druga drobna sprawa, ale również ludzi interesująca. Przy  fontannie w parku Jana 

Pawła II są kwiaty, natomiast przy pomniku Jana Pawła II są same zieleńce. Mieszkańcy 

zwracają uwagę, że gdyby była możliwość, to żeby również przy pomniku znalazły się 

kwiaty. Dziękuję bardzo. 

 
Pan  Wojciech  ZIELIŃSKI   -  Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 3:                                       

Szanowny panie Burmistrzu! Szanowna Rado!  Szanowni zebrani! 

Pierwsze pytanie dotyczy wypowiedzi pana radnego Mrowińskiego, w zasadzie wniosku 

przedstawicieli osiedli, żeby do komisji, które badają ład, bezpieczeństwo oraz czystość 

miasta, powiadamiać również przedstawicieli osiedla, żeby mogli brać udział i żeby  opinie 

ich, wyrażały stan faktyczny, a nie iluzoryczny. I   wtedy będzie pewien obieg i kontrola 

wypowiedzianych opinii.  

        Druga rzecz :  Chciałem zapytać się o boisko, które jest przy torze kolejowym na osiedlu 

nr 3. Co dalej?  

        Natomiast trzecia sprawa jest już troszeczkę dłuższa i pytanie będzie kierowane zarówno 

do Rady Miasta,  jak i do pana Burmistrza : W dniu 10 maja 2013 roku grupa mieszkańców 

osiedla nr 3 -  gdzie   w   roli   mediatora    wystąpił   poseł   Zbigniew Babalski -  spotkała się 

z prezesem PKP PLK w Warszawie, z    panem   Aleksandrem Wołowcem.   Tematem    

spotkania   delegacji   osiedla z Zarządem PKP PLK w Warszawie była prośba mieszkańców 

osiedla nr 3 w Działdowie, o niezamykanie - po wybudowaniu przejścia podziemnego - drogi 

na ulicy Księżodworskiej dla ruchu zmotoryzowanego i pozostawienia przejazdu strzeżonego 

kategorii A, czyli    dotychczasowego.    Pan    Wołowiec    zaproponował,   aby samorząd  - 

w większej reprezentacji  niż  osiedle, czyli  myślał  tu o Radzie Miasta -  zwrócił się do PKP 

z formalnym wnioskiem w tej sprawie oraz zaproponował wybudowanie wiaduktu.  Nowego 

wiaduktu, w    nowej   perspektywie finansowej,  jeżeli   Rada   Miasta    również  przystąpi 

do udziału. Więc PKP PLK nie jest już w roli przedstawianej wcześniej jakiegoś monopolisty, 

że chce gdzieś tam budować, tylko   daje    miastu   możliwość.   I  można tu wrócić jeszcze 

do starej poniemieckiej  myśli urbanistycznej- mostu masywnego, gdzie już myślano 120 lat  
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temu o obwodnicy miasta. I  gdzie spadki tego terenu są takie, że można spokojnie z kilku 

stron zrobić podjazdy do miasta i zrobić obwodnicę, i od razu wyprowadzenie, i odciążyć 

całkowicie ruch   w mieście.   W  związku   z tym  dobrze by  było,  żeby    Rada Miasta 

zajęła stanowisko oraz   prośba,  żeby   przedstawiciele   osiedla również mogli uczestniczyć 

w obradach Rady Miasta. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Marek KOPCIEWICZ  :                                                                        

Zwracam się do Rady i do pana  Fabińskiego, ponieważ mieszkałem na ul. Zamkowej 6/6. 

Tam w tej chwili zrobiła się  melina. Jeszcze mieszka tam pan Andrzej Rojewski, jeszcze tam 

pan Nieckarz pomieszkuje, i po prostu tam jest zrobiona melina. Ja w tym mieszkaniu 

mieszkałem przez 10 lat. Wyremontowałem sobie te mieszkanie i  przesiedlono nas na ulicę 

Grunwaldzką. Ale  dostaliśmy pokój i pokój z aneksem kuchennym. Mam dwoje chorych 

dzieci, ja  jestem chory na serce i inne schorzenia, ale po prostu czekam na jakąkolwiek 

pomoc, a nie przydzielacie... Od  gminy dostaje kawaler z 1 Maja mieszkanie 57 m2 na ulicy 

Mickiewicza. No to kto tu rządzi tymi mieszkaniami? I jak rządzi w ogóle tymi 

mieszkaniami?  Pan Fabiński, to  tak szczerze trzeba powiedzieć, że bardzo źle gospodaruje. 

Z panem Fabińskim to jest taka sprawa, że o co bym nie   poprosił, to jest   niesympatyczny. 

O   co by człowiek nie poprosił. Poprosiliśmy o światło, to wielkie cyrki. O cokolwiek byśmy 

nie poprosili. I ja bardzo proszę Radę. Po prostu nie wiem, czy ja do telewizji mam pisać? 

Czy, co po prostu? Ja potrzebuje trzy pokoje z kuchnią, łazienką. Te mieszkanie miałem tutaj 

duże, przestrzenne. Zrobiliśmy sobie łazienkę. Oczywiście, proszę mi oddać klucze, ja mogę 

tam iść i od jutra tam mieszkać. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Marian ODACHOWSKI   -  Przewodniczący Rady :  

Dziękuję. Proszę się nie denerwować, panie Kopciewicz. Dziękuję.  

 
        Dwudziestominutowa przerwa w obradach.  

 

Ad pkt 11 

 
        Radni nie mieli uwag do - złożonej przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej - oceny 

zasobów pomocy   społecznej, przygotowanej    w   oparciu    o analizę   lokalnej   

sytuacji     społecznej i demograficznej ( stanowi  ona załącznik do protokołu).  
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Ad pkt 12 

 
        Podjęcie uchwał w sprawach : 

1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu, 

2) udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2012 rok : 

 
Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  – Skarbnik Miasta omówiła sprawozdanie 

z wykonania budżetu miasta za rok 2012 ( stanowi ono załącznik do protokołu). 

 
Pani Małgorzata STENKEL – Zastępcą   Skarbnika   przedstawiła sprawozdanie finansowe 

( w załączeniu). 

 

Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady  odczytał uchwałę RIO.VIII-0120-

210/13 Składu Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 9 kwietnia 

2013 roku, którą wydano pozytywną opinię o przedłożonym przez Burmistrza Miasta 

Działdowo sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta za  2012 rok ( stanowi ona załącznik 

do protokołu).  

Po czym Przewodniczący otworzył dyskusję, w której :    

 
Radny pan Edward RADOMSKI:  

Panie Przewodniczący! Panie i Panowie radni! Szanowni państwo!  

Klub  „Porozumienie   dla    Działdowa” obradował nad   tematyką    absolutoryjną    w   dniu 

3 czerwca.  Podstawą do tej debaty było  sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2012, 

sprawozdanie finansowe,  opinia RIO i informacja o stanie mienia miasta. Chcę powiedzieć, 

że w  następstwie  analizy  tych dokumentów -   ale  również   poprzez   perspektywę   roku, 

w którym radni uczestniczyli - radni z koalicji, uważamy że polityka budżetowa prowadzona 

przez Burmistrza, jak i też ciała urzędnicze do tego powołane - ta polityka była 

odpowiedzialna, wywarzona i podlegała dużej dyscyplinie wewnętrznej. Świadczą o tym 

wskaźniki   zawarte   w sprawozdaniu   finansowym. I to, że     wykonano budżet na poziomie 

99%  to, że   wydatki były na poziomie 95%  - świadczy o tym,  że   te   wszystkie   operacje, 

te wszystkie   działania były pod szczegółową kontrolą odpowiednich służb. Czyli, że pan  

Burmistrz   podejmując    strategiczne     decyzje   znał na bieżąco kondycję finansową, znał 

na bieżąco wszystkie uwarunkowania związane z płatnościami i mógł podejmować bieżące, 

jak i strategiczne decyzje jeśli chodzi o wydatki. Chcę powiedzieć, że funkcjonowanie 

finansowe  na    terenie    gminy -  wielokrotnie    byliśmy   tego    świadkami - świadczyło,  

że te wydatkowanie było gospodarne. Jeżeli kiedykolwiek udało nam się zaoszczędzić jakieś 

środki, to na  ogół były one wydawane na najpilniejsze  potrzeby bieżące. Mam  tu  na  myśli  
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drogi na osiedlach, chodniki, infrastrukturę techniczną wynikającą albo z niespodzianek, jakie 

technika  nam w starej instalacji urządzała,  ewentualnie  działania wyprzedzające pewne 

inwestycje, które były planowane w kolejnych miesiącach, czy przewidywane w kolejnych 

latach. To świadczy właśnie o gospodarnym wydawaniu środków finansowych, będących 

przecież środkami płatników, czyli tych,  którzy płacą podatki. Jeśli chodzi o wpływy, to też 

należy zwrócić uwagę na pewną ofensywę :  Pan Burmistrz  i  jego służby mają świadomość, 

że wchodzimy w okres  większych wydatków niż to było przez ostatnie kilka kadencji – 

wiąże   się to z inwestycjami, które zostały podjęte. I w  związku z tym widać w sposób 

jednoznaczny, że   służby   finansowe    pana     Burmistrza   podejmują    liczne    działania,     

zmierzające do pozyskiwania należnych podatków, które z różnych względów,  w różnych 

latach,  były   różnie    realizowane.   To   również   dokumentują   wskaźniki.  Ja   uważam, 

że  w tym   roku ta skuteczność będzie jeszcze większa, bo coraz dokładniej  mapa 

podatników jest analizowana i po prostu komputery gwarantują tę dokładność. Ale,   myślę 

że, to świadczy o tym, że skuteczność służb fiskalnych będzie jeszcze większa. To   też 

dobrze świadczy o urzędniczej aktywności.  

Pewien niedosyt budzą 14%  wskaźniki  procentowe  dotyczące  wydatków  majątkowych. 

Jeśli byśmy porównali ten wskaźnik z poprzednim rokiem,  czy jeszcze wcześniej,  to on 

zdecydowanie odstaje od tej tendencji. Ale  tu trzeba  brać pod uwagę to, że  uwikłaliśmy się 

w pewne działania inwestycyjne, które podlegają pewnym rygorom, zasadom,  pewnym 

zapisom prawnym, które   w   Rzeczypospolitej   Polskiej  obowiązują, a dotyczą przetargów. 

I   po prostu na niektóre rzeczy,  jako  samorząd  lokalny, w kontekście przetargu, my nie 

mamy  żadnego wpływu.  Podlega to bardzo radykalnej, ścisłej egzekucji i burmistrz, i jego   

służby,   jak również Rada  jest w pewnych sytuacjach bezradna,  i musimy się tym rygorom 

podporządkować. W ubiegłym roku, wszyscy wiemy, że mieliśmy finalizować sprawę  

inwestycji  pod   nazwą  ulica  Wolności   64,   czyli  przygotowanie obiektu po byłym liceum 

medycznym pod dom kultury i bibliotekę miejską -  nie wyszło. Oferent, który wygrał 

pierwszy przetarg padł, czy nie był w stanie wywiązać się z tego zadania, które sam wybrał.  

Musieliśmy unieważnić przetarg, poszukać następnego wykonawcę, to też podlega  pewnym 

procedurom krajowym,  jak również unijnym, gdzie pewne  procedury muszą być 

skrupulatnie  wykonane  i  to  przesunęło  o   kilka  miesięcy  wykonanie  tejże inwestycji. 

Mieliśmy  także w ubiegłym roku sfinalizować sprawę funkcjonowania Interaktywnego 

Muzeum Państwa Krzyżackiego -  sprawa  też nie została zrealizowana. Tu   są powody 

prawie  takie same. Firma,   która wygrała ten przetarg, myślę, w niektórych działach miała 

pewne  doświadczenie, mam tu na myśli budowlane, ale nie tylko. Natomiast były działy 

związane z muzealnictwem, w których   ta firma  nie miała żadnego dorobku i doświadczenia;   
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podwykonawców  wzięła  i  to   spowodowało   pewne kłopoty.  Dodam, że w przypadku 

Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego swoją negatywną rolę - w sensie 

terminowości - odegrał konserwator wojewódzki, który w okresach niektórych  stopował 

jakby   przebieg    tejże    inwestycji. Natomiast chcę    powiedzieć,   że    złożoność  tematyki 

i problemów, jakie wystąpiły przy realizacji inwestycji Interaktywnego Muzeum Państwa 

Krzyżackiego po części była wynikiem bardzo dużej  dyscypliny pracowników Urzędu 

Miasta. To znaczy,  pracownicy Wydziału Rozwoju  i   Promocji   bardzo   szczegółowo 

egzekwowali zapisy, które wynikały z dokumentów powstawania   tegoż  muzeum. Po prostu 

chodziło o   to,  żeby  zapisy związane z dokumentacją  tej   inwestycji    były wykonywane 

na  100 %.    Musimy    mieć    świadomość,  że   tam,     gdzie     wchodzą   środki  unijne,   

te   działania   natury  rzeczowej, jak i finansowej podlegają licznym kontrolom. Przede 

wszystkim kontrolom Urzędu Marszałkowskiego, który transzami analizuje, weryfikuje 

wszystkie dokumenty finansowe,  jak również weryfikuje zadaniowo podejmowane działania.  

Podlega to również na odpowiednim etapie- po  wykonaniu 50% -  audytom, które 

standardowo  obowiązują    w   Polsce,   że   w   momencie,  kiedy widać  koniec inwestycji, 

to podlega to licznym kontrolom i   audytom.  Czyli   urzędnicy  Burmistrza mają 

świadomość, że jeśli by popełnili grzech zaniechania, to mogą spowodować pewne zdarzenia, 

które mogą  później wiele samorząd lokalny kosztować w sensie kar,  ewentualnie   nawet   

wycofania się z działań,  które były podejmowane. Jest to bardzo ważne, gdyż w najbliższym 

okresie będziemy mieli do czynienia jeszcze  z licznymi inwestycjami i tutaj ten dorobek - 

jaki kadra pracownicza zdobyła  przy rewitalizacji parku Jana Pawła II oraz   przy odbiorze 

zadań związanych z  Interaktywnym   Muzeum   Państwa Krzyżackiego - bardzo się przyda.  

Na marginesie powiem, że być może dobry los sprawi, że jutro ta walka urzędniczo-firmowa 

zostanie już zakończona. Spodziewam się przynajmniej tego, że jutro wszystkie sprawy 

zostaną sfinalizowane i wejdziemy już w procedury  odbiorcze, czy zamykające cały proces 

tejże inwestycji.                                                                                                                                

Kolejna sprawa, na którą chciałbym zwrócić uwagę, to : My   musimy, jako samorząd, 

Burmistrz - jako organ wykonawczy, musi się poruszać w obszarach z ograniczonymi 

możliwościami.  Pani  Skarbnik  przedstawiła nam nasze możliwości poboru składek. Jakie  

są składki, jakiego   rzędu,   jaki  one   mają   udział  w  stosunku   do  budżetu całorocznego. 

I z  tego wynika, że my mamy wpływ  na 30%.  Natomiast w sytuacji, kiedy podatnicy lokalni 

są spolegliwi, czyli wykonują  swoją powinność,  a różnie bywa, gdyż przyszło nam żyć nie 

na bezludnej wyspie, tylko w centrum Europy, na obszarze gdzie  obecnie podobno  jest 

kryzys w Unii Europejskiej i  to ma  przełożenie również  na kondycję finansową  

mieszkańców i to też należy brać pod uwagę, że tendencje mogą być niekorzystne dla budżetu  
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miasta. Czyli tym bardziej trzeba jakby poruszać się po tym obszarze. Oczekiwania 

mieszkańców natomiast rosną. I tu takim ewidentnym przejawem tychże apetytów, tych 

nadziei jest chociażby lokalne bezrobocie. Co   jakiś czas w mediach lokalnych czytamy, 

wysłuchujemy, iż    są oczekiwania, że    pan   Burmistrz - jako czarodziej -  rozwiąże 

problem   bezrobocia.   Ci,   którzy    znają   możliwości   samorządowe   wiedzą   na 100%, 

że Burmistrz bezpośrednio przełożenia   na bezrobocie   nie ma.  Może  tworzyć warunki i   

były takie próby. Na    Żwirki i Wigury stworzyliśmy obszary, gdzie potencjalnie mógłby 

jakiś kapitał zafunkcjonować,   który   dałby   miejsca   pracy, a jednocześnie jakieś podatki 

do lokalnej kasy. Ale   od roku teren jest przygotowany, a ewentualnych korzyści z tego 

tytułu  nie ma.  Czekamy, a może  ktoś się zjawi, kto rozpocznie.  Czyli oczekiwania 

społeczne rosną, natomiast  możliwości lokalnego   samorządu   są  ograniczone i to musimy 

też mieć  na uwagę przy udzieleniu lub nie tego absolutorium. Mamy bezpieczne kredyty -  

15% to, myślę że, wiele samorządów lokalnych, wiele gmin,  miast prezydenckich chciałoby 

mieć taki komfort.  Chociaż mamy świadomość, że w następnych latach ten komfort będzie 

się zmniejszał. Ale  uważam, że te nasze plany są na tyle rozsądne, że przy sprawnym 

funkcjonowaniu Urzędu Miasta, jego służb, jak również przy pewnej dyscyplinie -ominiemy 

pewne zagrożenia. W związku z powyższym nasz Klub „Porozumienie dla Działdowa” 

zadecydował, że udzieli absolutorium panu Burmistrzowi. Dziękuję. 

 
Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI  : 

Proszę państwa, nie chcę się odnosić do całego sprawozdania, ponieważ to uczyni mój kolega 

w imieniu klubu. Natomiast ja, wsłuchując się w wypowiedź kolegi radnego, pana 

Radomskiego, chciałem zwrócić uwagę na pewne aspekty tego wystąpienie. Pan wspomniał, 

że my, jako   samorządowcy,   mamy    wpływ  tylko  na   jedną  część  struktury   dochodów, 

a konkretnie jest to 30%  - są to podatki i opłaty lokalne. Oczywiście, to jest te bezpośrednie 

przełożenie, bo my te podatki uchwalamy. Ale chciałem dodać, że my również  pośrednio 

mamy wpływ  na   kolejną   część   wynoszącą   23%   struktury   dochodów.  Są   to udziały 

w podatkach Budżetu Państwa, a konkretnie :  Udział w podatku od osób fizycznych, 

potocznie nazywany PITem  i od osób prawnych, potocznie nazywany CITem.  Proszę 

państwa, na co chciałem zwrócić państwa uwagę? Z   głowy powiem, ponieważ nie 

przyniosłem tych dokumentów, ale występowałem do Urzędu Skarbowego i jeśli dobrze 

pamiętam  - w 2006 roku z tytułu podatku od osób prawnych, podkreślam od osób prawnych, 

wpłynęło do   Urzędu   Skarbowego   w  Działdowie około 6 milionów  złotych.   Natomiast 

w  roku 2012 były to dwa miliony z kawałkiem.  Proszę państwa, dokonałem analizy  

dlaczego tak się stało?  I chcę państwu odpowiedzieć : Ponieważ w tamtym czasie gro 

przetargów, które były z pieniędzy unijnych realizowane - wygrywały firmy z Działdowa.  
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Ponieważ je wygrywały, więc  zarabiały, płaciły podatki w Działdowie. Natomiast dzisiaj, 

proszę państwa, jeżeli   realizujemy   potężne inwestycje i z góry wiemy -  taką inwestycją 

jest budowa chociażby   basenu   w   Działdowie   za   trzydzieści   parę milionów złotych -  

że żadna firma z  Działdowa  nie  spełnia  kryteriów,  żeby  podołać realizacji tej inwestycji, 

to my tym samym   przyczynami  się  do  tego,   że   te podatki są płacone w innych miastach 

i    strzelamy    sobie w stopę. Inna sprawa, panie Burmistrzu, każdy kolejny market,  który 

jest   budowany  w    Działdowie - i   chcę    to podkreślić   z   pełną       świadomością -  to są 

spadki  z tytułu podatków dla naszego miasta  i  tym   samym,   proszę państwa, spadki w   

udziałach   w   podatkach. Ja   wiem,  że na dzień  dzisiejszy są tylko dwa markety  - jest to 

powiem głośno, bo trzeba to pochwalić  Intermarche  i Bricomarche - które płacą podatki na 

terenie naszego miasta. Wszystkie pozostałe, proszę państwa, nie płacą i trzeba się zastanowić 

-  czy dalej będziemy zabijać lokalną przedsiębiorczość, małych sklepikarzy, osoby, które 

mają stoiska na bazarach po to, żeby za chwilę mówić, że  : Faktycznie, no  nie duży mamy 

wpływ?  Proszę pamiętać, że my w sposób pośredni, proszę państwa,  mamy duże 

możliwości, żeby dochody w budżecie naszego miasta powiększać. Inna sprawa, która się 

pojawiła.  Proszę państwa, ulica Żwirki i Wigury, bo też padają takie głosy, że to nie 

Burmistrz daje miejsca pracy. Ale,  proszę państwa, Burmistrz poza tymi miejscami, które 

daje, oczywiście, w urzędzie, które daje w podległych panu Burmistrzowi jednostkach 

organizacyjnych, to także, proszę  państwa, Burmistrz i my radni możemy tworzyć warunki 

do inwestowania w Działdowie. I owszem, zgodzę się, że na Żwirki i Wigury są tereny 

przygotowane, ale, proszę państwa, nie wiem?  hektar, 2 hektary, panie Burmistrzu? 

 
BURMISTRZ  :  

3 hektary.  

 
Pan  MROWIŃSKI :   

3 hektary, proszę państwa. To ja państwa zachęcam, niech państwo wejdą na stronę 

Garwolina i zobaczą ile hektarów zajmuje AVON. Nie wiem? 80? 60 hektarów?  Proszę 

państwa, na trzech hektarach możemy pobudować fabrykę lizaków, która będzie 5 osób 

zatrudniała. Druga sprawa : Nikt tam nie zainwestuje, dopóki wiaduktu nie będzie -  tam 

dojechać nie można!  Ja  się   cieszę, że   tam  zostały pobudowane drogi dojazdowe, bo one 

za chwilę rozwiążą problemy komunikacyjne. Więc powiedzmy tak, proszę państwa : Jest 

sukces, będą drogi dojazdowe, ale nie oczekujmy, że tam będzie sukces inwestycyjny - 

powstaną nowe miejsca pracy. Drugie miejsce, które zostało stworzone, to jest ulica 

Orłowskiego, jeśli dobrze pamiętam. Też   jest kilka działek, może troszeczkę więcej, może 

mniej,  nie  chcę  tutaj polemizować. Ale,   proszę państwa, dlaczego   nie   pobudowano dróg  
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dojazdowych w okolicach sortowni śmieci? Przecież tam mamy tereny, na których mogliby 

przyszli inwestorzy zainwestować. I tam, proszę państwa, mamy tak jakby dzielnicę 

przemysłową. Tam Heinz Plastics zainwestował, tam Działdowszczyzna zainwestowała i tam 

jest sporo miejsca. Tam   nie ma domów jednorodzinnych, nikt nie będzie się sprzeciwiał. Nie 

możemy mówić, że  wszystko  zrobiliśmy.  Zrobiliśmy dużo, panie  Burmistrzu, ale wydaje 

mi się, że można zrobić więcej.  

I trzecia sprawa, na którą chciałem zwrócić uwagę. Proszę państwa, inwestycje, które były 

wykonywane, nie chcę też  polemizować czy są potrzebne, czy mniej, czy bardziej potrzebne, 

ale to są inwestycje, które generują koszty. Bo, proszę państwa, utrzymanie parku generuje 

koszty - kilka miejsc pracy. Dom Kultury - może trzy  miejsca pracy, a potężne koszty będzie 

generował, bo to nie jest obiekt, który powinien być domem kultury, powiedzmy to sobie 

otwarcie. Dalej, proszę państwa, basen - będzie 40 czy 35 miejsc pracy. Natomiast, proszę 

państwa, przychody, które  będziemy  z  tego basenu uzyskiwać, one naprawdę nie pokryją -  

i to mówię z pełną świadomością -  nie pokryją  wydatków, jakie  będziemy  musieli ponosić 

z tytułu utrzymania tego obiektu.  

I na koniec, proszę państwa, powiem państwu coś jeszcze, bo te 30%, te opłaty i podatki 

lokalne, które podnosimy co roku - raz mniej raz więcej - spowodowały, że dzisiaj wielu 

działdowskich przedsiębiorców zastanawia się nad tym, żeby  przenieść  swoją  działalność 

do gminy obok, do Gminy wiejskiej Działdowo, bo tam jest taniej. Nie można do tego 

doprowadzić!  My  powinniśmy być  konkurencyjni na tle pozostałych gmin.  Ja nie mówię, 

że tych podatków mamy nie podnosić, bo inflacja swoje robi, ale swego  czasu podniesienie 

aż o 10 % dało taki skutek, że dzisiaj naprawdę niektórzy mocno myślą o tym, żeby przenieść 

tę  działalność  poza  Działdowo. I to będą kolejne, proszę państwa, spadki z  tytułu  udziału 

w podatkach budżetu państwa. Ja dziękuję bardzo. 

 
Radny pan  Edward RADOMSKI  : 

Pan radny Grzegorz Mrowiński był uprzejmy jakby podważyć fragment polityki, którą 

realizuje Burmistrz odnośnie inwestycji, które są wykonywane obecnie, czy były już 

realizowane. Mam    tu   na   myśli park,  muzeum, czy aquapark, który w zasadzie  zaczęto. 

Ja chcę zwrócić uwagę, że  lista potrzebnych inwestycji jest długa, tylko że na tej długiej 

liście są pewne priorytety, które wynikają z kasy Unii Europejskiej. A  na tej liście niektóre 

nasze   potrzeby  nie  znajdują  się   i  po prostu  trzeba   dokonywać   trudnych wyborów:  

Co, za co i za ile? To, że udało nam się otrzymać środki na aquapark jest  konsekwencją 

pewnego zmierzchu w pierwszej transzy środków unijnych. Ci duzi potentaci, z większymi 

możliwościami, większe aglomeracje, one się załapały w pierwszych latach funkcjonowania 

tych   funduszy.  Myśmy   się   załapali    praktycznie    na    samą   końcówkę,    ale   chwała,  
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że aktywność   Burmistrza  i   jego  służb  doprowadziła, że te inwestycje będą realizowane, 

bo  50, 60%  kosztów, to są pieniądze unijne, których nigdy, nigdzie indziej, w żaden sposób 

byśmy nie otrzymali, i to trzeba mieć też na uwadze. Wykorzystaliśmy chwilę i po prostu 

udało    nam   się   te    pieniądze      zdobyć.      Jeżeli   chodzi  o  podejmowane  działania,  

na przykład w przypadku  domu kultury, to jestem działdowianinem od 66 lat i mieszkańcem, 

który się interesuje losami miasta. I wiem, jak na przestrzeni ostatnich 40 lat oceniano Dom 

Kultury w dawnym hotelu Kennela  się mówiło. W   jakich warunkach?   Ile   tam   pieniędzy   

jeszcze za Polski Ludowej władowano, żeby pozbyć się wilgoci i pewnych  dysfunkcji, które 

zniechęcały do korzystania. Nadarzyła się okazja, żeby w obiekcie - na którego wygląd 

ostateczny      mamy   wpływ -   stworzyć    nowe   warunki    dla   tej    instytucji, bo   takie 

są oczekiwania społeczne. To nie jest wymysł Burmistrza, czy paru komitetów wyborczych, 

które przed wyborami ten problem dostrzegły.  Po prostu  ludzie, którzy  chcą   uczestniczyć 

w życiu kulturalnym, chcą uczestniczyć w godziwych warunkach, natomiast obecny obiekt 

takich warunków nie daje. I  też należy dokonać oceny, czy termin realizacji tego 

przedsięwzięcia   jest  właściwy i słuszny. Koalicja,  Burmistrz uznali, że jest to dobra pora, 

bo będziemy wspierani. Nie wiem czy wszyscy na tej sali wiedzą, ale przy dobrym zbiegu 

okoliczności, uda nam się przy tym nowym Domu Kultury jeszcze zrealizować salę 

widowiskową od strony parku.   Przecież  to  jest marzenie wielu mieszkańców Działdowa. 

On nie spełnia oczekiwań być może socjalnych, materialnych, ale oczekiwania kulturowe, 

intelektualne, jakieś te wyższe potrzeby dla części mieszkańców damy im na odpowiednim 

poziomie, i trzeba to też dostrzegać, i takie decyzje szanować.  

I ostatnia już sprawa: Podatki. Przecież przez  ostatnie lata podatki, które my proponujemy,  

są na poziomie skutków działań ministra Rostkowskiego. W żadnej mierze nie staramy się 

tworzyć kominów, tylko staramy się być na poziomie polityki ministra finansów, dostrzegając 

problem, że życie materialne naszych mieszkańców jest takie, jakie jest. I  to ubóstwo, które 

tworzy się pomału, ono przez nas też jest dostrzegane, i na Komisjach  kłócimy się, ale  

ostatnia  refleksja  jest  taka, że trzeba iść tylko na poziomie inflacji. To tyle, dziękuję. 

 
Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI  : 

Przede wszystkim, ja   się  cieszę,  że  jest  pan  radny Radomski, dlatego że, proszę państwa, 

ta   sala  jest  do  tego,  żeby   tutaj   dyskutować.   I ja, oczywiście,   wsłuchując   się  w  to, 

co mówił pan Radomski. I  ja  też  się  uderzę  w  pierś,  i powiem :  Faktycznie, no  przecież 

my rozliczamy ten rok, a nie poprzedni, a   w tym   roku podatki mocno nie zostały 

podniesione. Ja może niepotrzebnie się odwoływałem do tego, co było wcześniej. Ale chcę 

również  zwrócić    uwagę  na  to, że pan Radomski  w   końcu zauważył,  że   jest   kryzys,   

bo   kiedy ja mówiłem o tym   na  początku roku, to pan Burmistrz mówił, że   na  spotkaniu  

 



 23
 
wigilijnym z przedsiębiorcami słyszał, że wcale kryzysu nie ma. Także dzisiaj już jedno 

wiemy- kryzys jest! Natomiast wracając do budynku nowego domu kultury – ja  podsumuję 

to tak: Zamienił stryjek siekierkę na kijek. Tu mamy wilgoć, proszę państwa. Budynek 

obecny ma -nie wiem- może 110 lat, przeniesiemy się do budynku, który ma 100 lat. Dom 

kultury to jest przede wszystkim sala widowiskowa i trzeba było się nie pchać w ten medyk, 

tylko pobudować salę widowiskową! Przy sali dwa, trzy pomieszczenia; sala prób, sala 

ćwiczeń. I, proszę państwa, nie kosztowałoby to tyle milionów, nie musielibyśmy brać 

kredytów, mielibyśmy piękny obiekt nowoczesny, spełniający kryteria. Nie wiem, czy będą 

windy w  domu kultury w medyku. To dobrze, ale i tak będą pewne utrudnienia dla 

niepełnosprawnych. Każdy, kto był i widział te sale- te kliteczki, przedzielane słupkami, 

filarami    itd,     itd. – to  powie,   że   jest   to, proszę   państwa,   pewne     nieporozumienie. 

I w perspektywie 30 lat na pewno ten budynek będzie generował duże koszty, bo to, co się 

teraz zakryje pod tynkami, to wcześniej, czy później i tak będzie wychodzić i będzie 

wymagało pewnych remontów. Dziękuję. 

 
Radny pan  Michał STRUZIK  :  

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Burmistrzu! 

Przysłuchuję się tej dyskusji i  widzę  aktywność ostatniego rzędu Rady Miasta.  

Proszę państwa, dyskutuje dwóch lekarzy, że operacja się udała, a...pacjent nie żyje. Bardzo 

ciekawa rzecz, bo   dzisiejszą    dyskusję   musimy  podzielić   na dwie części. To, co dotyczy 

budżetu miasta i jego wykonania, a druga część dotyczy przede wszystkim działań, które 

muszą być podejmowane w danym roku budżetowym, by w przyszłości przyniosły korzyści, 

nie straty. I  jeżeli chodzi o kwestię tej pierwszej części to, proszę państwa,  po stronie 

„winien i ma”,  uważam że,  rzeczywiście jest pełna perfekcja. Działy, rozdziały, paragrafy 

itd., są poukładane wzorcowo. I nie dziwię się, bo nad tym czuwają również inne instytucje, 

które pilnują,  w jaki sposób Burmistrz ten budżet powinien prowadzić. Tu   pełne  gratulacje, 

panie  Burmistrzu, bo budżet jest spinany i, rzeczywiście, pod tym względem opozycja też nie 

podnosi głosu.   Natomiast pozostaje  jeszcze  w  kwestii  dyskusji - sprawa   wykonania,   ale 

i     konstruowania     kolejnych   budżetów    przez     koalicję.   Proszę   państwa,   mówiąc 

że Burmistrz  jest   wykonawcą  budżetu,  jakoś po raz kolejny, w kolejnym roku omijamy 

politykę koalicji,  jaka  została   utworzona w tym mieście. I, proszę państwa, dlaczego chcę 

te słowa wypowiedzieć?   Nie widzę  spójności  polityki  tej  koalicji i  w latach poprzednich, 

i w latach następnych. Ja sygnalizowałem problem, proszę państwa, w poprzednim roku, 

mówiąc że  : Tak Burmistrz rządzi tym miastem, jak Rada Miasta materiałem kraje. I jeżeli 

dzisiaj mamy   ocenić    działanie   Burmistrza  w  zakresie działań społecznych, politycznych   
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i  innych  to  szczerze mówiąc przypominają mi się słowa Przewodniczącego dzisiejszej 

Rady,    który cytował   panią Wisłę Surażską    „ O   wizji    Gminy  i    Miasta Działdowo”  

w     kontekście     takim,  jak    ona     się    powinna w przyszłości rozwijać.  

I wracając  do polityki bieżącej: Inwestycje. Czy dzisiaj, my jako opozycja, możemy ocenić 

inwestycje,   które  się    toczą? Jeszcze  niedawno zarzucano   mi, że   nie   można    jednego 

z wykonawców rozliczyć, bo inwestycja trwa, a inwestycja się przeciąga  już ładnych 

kilkanaście miesięcy! Kolejne inwestycje, proszę państwa: Wolności - inwestycja trwa.  

Kolejna   inwestycja  aquapark – jest  praktycznie  na początku realizacji. Co mamy na dzisiaj 

oceniać? Ewentualnie wykonanie  infrastruktury przy inwestycjach kolejowych, które  -  już 

dzisiaj słyszę - nie  będą   mogły być   wykonane, bo  ktoś  po    prostu   do  tego wykonania 

za chwilę nie dopuści. Dalej, proszę państwa, jeżeli chodzi o kwestię funduszy unijnych:  

Prawdą jest   to, co mówił    kolega Radomski, że załapaliśmy się na koniec  inwestycji,  z  tej  

transzy unijnej.  Ale    większości środków  unijnych  nie  przeznaczyliśmy  na tej zasadzie, 

że one idą w usługi i za  chwilę będą  nam generować rozwój miasta wokół tych inwestycji. 

Są to najczęściej inwestycje konsumenckie i o tym, proszę państwa,  powinniśmy pamiętać. 

My  na  dzień  dzisiejszy konsumujemy środki unijne, a  nie  czynimy to proinwestycyjnie. 

To, co zauważył również kolega Mrowiński, proszę państwa, to wszelkie działania z naszej   

strony -  również    jako    Rady      Miasta,   nie   można   tylko   mówić   o    działaniach    

Burmistrza -  muszą  mieć charakter proinwestycyjny, ale nie na działkach 2,3     

hektarowych.    To     żadna     inwestycja,      proszę państwa!     Jeżeli      dobrze     pójdzie 

to  otworzymy mały zakładzik rzemieślniczy i to będzie wszystko. Nie było działań przez 

ostatnie lata, które by spowodowały chociażby poszerzenie granic miasta, a były takie tereny 

wokół miasta, gdzie Działdowo - czy tak, czy tak - będzie stanowić w przyszłości centrum 

inwestycyjne.  Widać to już między innymi po infrastrukturze  itd., ale  nie mamy terenów. 

No gdzie my tego inwestora wsadzimy? Nie łudźmy się, proszę państwa, nic  żeśmy nie 

zrobili w tej kwestii. Ostatnie działania w tym względzie, to były działania za Burmistrza 

Struzińskiego, który powiększył teren miasta. I to wszystko. Szereg terenów inwestycyjnych  

żeśmy podzielili na mniejsze działki.  

Proszę   państwa,  następny   temat,  który  się   wiąże  z   fiskalizmem.   I    też   zgadzam się 

z jednym z moich przedmówców, że prędzej czy później to miasto się  dla inwestora okaże  

za drogie. Za drogie! Ono już dzisiaj jest drogie. I kolejne nakładanie podatków- 

przypominam, działania związane z opłatą śmieciową, to jest kolejne nakładanie podatków.   

One    się      będą       nawarstwiać.        W      końcu      ktoś      stwierdzi:  Dobrze,    lepiej 

mi wybudować dom w Gminie-wieś Działdowo, czy Gminie Iłowo, czy gdziekolwiek indziej 

niż w   samym   mieście Działdowie. I to   będzie   powodowało   dalszy   spadek dochodów 

w mieście.  
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Spada   liczba  mieszkańców.  Ja  już  nie będę pytał urzędników -  w jakim stopniu, ale spada 

i za chwilę ona będzie spadała jeszcze bardziej.  W tej kwestii musimy coś zrobić i nie 

możemy mówić, że jest kryzys światowy, że ewentualnie fiskalizm, że ewentualnie 

Rostkowski, nie Rostkowski.   Musimy   się zastanowić -   jak  z   tego wybrnąć, póki jeszcze 

są  jakieś możliwości ? 

Dalej, proszę   państwa, jeżeli   chodzi o    prowadzenie  polityki   w    mieście. Ja słyszałem 

te strumienie, gdzie one płyną -  oświata. Bardzo  zadowalająca jest kwestia na przykład 

kultury. To jest kwestia pocieszająca, ale brakuje mi na przykład w tej chwili pewnych 

strumieni pieniędzy, które uruchamiałyby przede wszystkim usługi w Działdowie. Proszę 

państwa, nie liczmy supermarketów, bo to są żadne usługi. Tam, proszę państwa, będzie 

rozwijała się dana społeczność lokalna, gdzie będą się również wszelkiego rodzaju usługi 

rozwijać.  W Działdowie tego nie widać - wręcz przeciwnie. Tam, gdzie to było możliwe, 

myśmy praktycznie przez  ostatnie parę lat  te usługi likwidowali: A to parkingu żeśmy nie 

wybudowali, a to coś żeśmy  zlikwidowali,  a  to  żeśmy  przesunęli,  i  tak dalej,  i tak dalej. 

To musimy, proszę państwa, w wieloletnim planie inwestycyjnym również uwzględniać! 

Pomijam kwestie drogowe, bo dzisiaj jak patrzę   na ulicę Pocztową, centrum miasta, gdzie 

jest puszczony ruch typu objazd, no to przecież tam by był w pewnym momencie skandal. 

Następna sprawa  i, kochana koalicjo, kieruję do ciebie te słowa. Jedna rzecz, to jest 

statystyka i „papierologia”, a inna rzecz, to  jest rzeczywistość. I dzisiejszy  przykład Komisji 

Rewizyjnej :  Państwo    się    nie    gniewajcie,  że   jest   cacy, jeśli      chodzi  o odśnieżanie 

i    porządek    w   mieście – ale to  nie  jest  cacy.  Mieszkańcy   mówili co innego. Te  słynne 

dziury nie naprawione w asfaltach w odpowiednim czasie itd. też denerwowały bardzo mocno 

mieszkańców, a denerwowały tym bardziej w okresie zimowym, kiedy przychodził strażnik  

miejski i pytał dlaczego  właściciel  posesji nie uporządkował  śniegu? A obok instytucja 

miejska też nie uporządkowała śniegu. To pytanie było bardzo proste: Mnie karacie, a tam nie    

karacie?   I      tu    jest     szereg,   proszę      państwa,     niestety       rozbieżności.   Mówmy 

o rzeczywistości!  Nie obrażajmy się na siebie.   Ja  wiem, jak będzie  za chwilę :    

Nieprawda, zaprzeczenia  itd. Sprawozdania   swoją   drogą,   proszę    państwa, a pewne 

rzeczy -  jeżeli chodzi o samą rzeczywistość - swoją drogą. Mówię nie po to, żeby kogoś 

obrażać, ale po to, żeby poprawiać to, co w mieście jest jeszcze do poprawienia. To, co mówił 

mój kolega, radny Radomski: Nie popadajmy w hurra optymizmu. Bo ten zawsze, proszę 

państwa, powodował uderzenie wody sodowej do głowy. Przed nami jeszcze bardzo ciężka 

praca na rzecz tego miasta. I chociaż,  kolego Radomski, urodziłem się  w Ostródzie, to cała  

moja rodzina to działdowiacy od XIX wieku i też mi na sercu - jak i całej opozycji w tej 

chwili - leży to, żeby jak najlepiej pracować na rzecz miasta. I nie kieruję tych słów krytyki,  

 



 26
 
w drugiej części po to, żeby kogokolwiek zgnębić, ale żeby przynajmniej w jakiś sposób 

wzajemnie  przywołać się do porządku, i dalej pracować na rzecz tej społeczności lokalnej. 

Nie jest to uderzenie prywatne w pana Bronisława Mazurkiewicza, czy pana Odachowskiego, 

czy w całą koalicję.  

Zobaczymy, jak się będą rozwijać kolejne inwestycje, jak będzie prowadzony budżet przy 

tych obciążeniach kosztów własnych w  następnych latach i dzisiaj dlatego Klub Radnych 

Prawicy będzie wstrzymywał się od głosu. Dziękuję bardzo. 

 
Radny pan  Edward RADOMSKI  : 

Proszę państwa, ja  myślę, że  w   pewnym  momencie  stworzyliśmy   tu   sobie jakby getto, 

w   sensie   problematyki,   uwarunkowań prawnych,  itd. Chcę   powiedzieć,   że    my 

żyjemy w wolnym,  demokratycznym kraju, gdzie jest wolna gospodarka i samorząd jest 

wycinkiem tego   całego   przedsięwzięcia.   Natomiast,    przecież   wiadomym   jest, że   na   

terenie   miasta są indywidualni przedsiębiorcy, są   pewne   zrzeszenia rzemieślnicze kupców 

i innych ludzi, którzy się zajmują  działalnością gospodarczą i oni w ten sam sposób mogą 

przejawiać swoją aktywność biznesową. I jeśli  ktoś ma głowę na karku,  ambicje,  

wykształcenie   odpowiednie  i    ma wizję  swojego biznesu - jak np.   firma  pana  Chojaka -  

to on to realizuje dzięki uporowi, dzięki fachowości, dzięki pracowitości, ale  również 

korzysta z tego, że jest element, jakim jest Unia Europejska   i można    pozyskać dodatkowe    

środki, i   on   z   tego korzysta. I takich przedsiębiorstw na terenie Działdowa, które 

korzystają z Unii, jest więcej. Gdyby cechy rzemieślnicze, gdyby jakieś stowarzyszenia 

kupców - dam  przykład najświeższy sprzed roku, dwóch : działalność spółdzielni 

mieszkaniowej. Był czas, że był zastój, marazm itd. Przyszła nowa prezeska, zaczęła 

działalność,  bazując  między  innymi  na  środkach unijnych i widać tego efekty. Czyli, nie 

siedźmy w tym getcie naszym, samorządowym, i nie oceniajmy się   nawzajem.   Patrzmy  

sobie   na    ręce, oczywiście,   dokonujmy    ocen, ale ze spokojem, z pewnym 

zrównoważeniem. Zrównoważenie, to jest jedna z domen Unii Europejskiej, że nie 

powinniśmy  poddawać  się  emocjom, tylko na zimno, według statystyk - drogi  Michale - 

podejmować   wnioski.   Chciałbym   Ci   podziękować   jeszcze  za   to, że pociągnąłeś wątek 

statystyczny, o   którym  rok temu przy okazji  absolutorium   ja  mówiłem.  Także    widzę, 

że temat jest ważny  i Ty  go   dzisiaj  kontynuowałeś,   czyli  idziemy  w  dobrym  kierunku. 

I jeszcze jedna sprawa :  Mówiąc o środkach unijnych  między innymi, drogi Michale, 

mówiłeś parę razy na temat usług, które na terenie miasta są zaniechane itd.  Unia Europejska 

generalnie zdecydowaną większość swoich środków przeznacza na infrastrukturę techniczną. 

Natomiast takie rzeczy,  jak  potrzeby lokalne związane z usługami i tak dalej, mieszczą się  

w   innych    działach, w   grantach    tak    zwanych   miękkich,    albo    w    środkach,  które  

 



 27
 
są zdecydowanie mniejsze, ale to też wynika jakby z aktywności poszczególnych środowisk, 

które na terenie Działdowa zamieszkują. Ja, jako radny, codziennie dokonuję przeglądu 

działdowskich lokalnych mediów, prasy, Internetu itd.  i stwierdzam, że część naszych 

obywateli wykazuje swoją aktywność tylko w krytyce i utyskiwaniu, natomiast nie 

wypracowaliśmy  takiego mechanizmu, gdzie promowałoby się aktywność czyjąś, świeżość 

pomysłów, przebojowość   itd. Takie   elementy    powinny   w   polityce    medialnej. Tutaj   

są   kamerki,    dziennikarze -  powinniście  to   podjąć  i  w odpowiedni sposób nagłaśniać, 

po to żeby dać przyzwolenie, że w mieście jest atmosfera. Nie tylko Burmistrz-zły, albo 

leniwy    Burmistrz,   ale   że  po   prostu można   stworzyć   siły,   które    będą    promować 

tę nowoczesność, aktywność, przebojowość i tego typu sprawy. Dziękuję. 

 
Pan Sławomir HOFFER  - Wiceprzewodniczący Rady :  

Zabieram głos tylko dlatego, żeby zadowolić kolegę z ostatniego rzędu, że nie tylko ostatni 

rząd    będzie  się  dzisiaj  odzywał.    I  krótko :  Drugi   kolega   poruszył    sprawę podatku 

od   nieruchomości   i   obciążenia nim głównie przedsiębiorców. Właśnie chciałem 

zauważyć, że w poprzednich dwudziestu latach była tendencja   podnoszenia wskaźnikiem, 

czy małym, czy   dużym,  ale równo. Tak było. A nasza Rada, jako  pierwsza od   1990    roku   

trzy     razy      już   podnosiła   podatki   różnym    wskaźnikiem, patrząc  na   dotychczasowy    

procentowy   udział  naszego   podatku   do   podatków maksymalnych.   I  to   my właśnie od 

trzech lat zmieniamy...  

 
Radny pan Edward RADOMSKI  : 

Ta koalicja! 

 
Pan Sławomir HOFFER : 

Nie.  Podatki w pierwszym roku naszej działalności uchwaliliśmy 21 głosami, czyli 100% 

było za. Wtedy  pierwszy raz zostały  zmienione różnym wskaźnikiem, po to, żeby nie było 

obciążenia tylko dla przedsiębiorców. Żeby    ich nie zdusić, a rozłożyć te podatki na całe 

społeczeństwo. Wiadomo, że nikt nie lubi płacić podatków, ale wzrost  podatków dla czterech 

czy pięciu tysięcy   gospodarstw domowych o 10 czy 20 złotych inaczej się odbywa niż 

podniesienie 200 czy 300   przedsiębiorcom,   których może wtedy dotyczy to wielokrotnie, 

bo procentowy wskaźnik na mieszkaniu, to jest prę groszy, a ten sam procentowy wskaźnik 

na działalności, to jest 50 czy 1 zł. I to chciałem zauważyć, że to właśnie nasza Rada. 

Dziękuję.  

 
Radny pan  Grzegorz MROWIŃSKI  : 

Wszystko się zgadza,  tylko  ja   jeszcze powiedziałem, że nadal mamy te podatki najwyższe 

w powiecie. I teraz, proszę państwa, skoro jest taka wola, żeby tutaj - że tak powiem - 
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licytować się: Co my zrobiliśmy, a co poprzednia Rada  zrobiła?   To   ja  apeluję 

do Radnych, żeby we wrześniu  nie podnosić tych podatków wcale i zostawić je na poziomie 

tegorocznym. I   wtedy, proszę państwa, w przyszłym roku, kiedy będziemy omawiać 

absolutorium roku 2013, to ja, proszę państwa, wyjdę i koalicję pochwalę. I,  proszę państwa, 

każdemu kupię taki bukiet kwiatów, że państwa nie będzie zza tych kwiatów widać. Tylko 

proszę : Nie  podnośmy tych podatków przez jeden rok, żebyśmy stali się konkurencyjni dla 

okolicznych gmin! Dziękuję.  

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ   - Burmistrz Miasta :  

Kochani! Dziękując Wam wszystkim za aktywny udział w sesjach, za pracę w 2012 roku, 

chciałbym  również  w    szczególny   sposób  podziękować tym aktywnym, z ostatniego 

rzędu i nie tylko, za dzisiejszy głos w dyskusji. Aczkolwiek  nie ze wszystkim się zgadzam, 

ale uważam, że taka dyskusja jest potrzebna. Nie mamy powodów, żeby się Bóg wie jak 

zachwycać, ale też nie mamy powodów do tego, żeby Bóg wie jak się martwić. Naprawdę, ten 

okręt, którym mi przyszło kierować płynie w dobrym kierunku, nie ma zagrożeń! Mam 

dobrych pierwszych, drugich,   trzecich   oficerów,   bosmanów  i   szeregowych   marynarzy, 

i waszą pomoc w tym wszystkim. Także  jest   nadzieja, że   to   miasto  nadal   będzie  się 

rozwijać.  

Ja tylko, panie Grzegorzu, szanując pana pogląd   na  temat Centrum Kultury i Wypoczynku - 

czyli obiektu, który jest rewitalizowany, po byłym medyku - chciałbym  powiedzieć, że na ten 

obiekt dostaliśmy dofinansowanie w 65%, to jest  sporo! Na nowy obiekt takiego 

dofinansowania byśmy pewnie nie dostali. Poza tym, myślę że, te sale, po odpowiednich 

wyburzeniach  poszczególnych ścian naprawdę są atrakcyjne i satysfakcjonują dyrektora 

Miejskiego Domu Kultury. Ale  oprócz  tego  przecież   robimy nową Bibliotekę Miejską. Pan 

doskonale   wie -  bo   jest   częstym  gościem  biblioteki na Jagiełły -   w  jakich warunkach 

te dziewczyny tam pracują. Ten  obiekt   naprawdę  im  się  przyda i będzie służył. A jeżeli  

do tego wszystkiego dołożymy jeszcze  salę widowiskowo-kinową to, myślę że,  naprawdę 

będziemy mieli gdzie spędzać kulturalnie czas i będziemy mieli  czym się pochwalić.  

Według mnie nie była to decyzja chybiona a poza tym został uratowany obiekt, który dla 

wielu  z   nas   wiąże się z   pewnym sentymentem.  Ja  w  tym obiekcie- podobnie jak wielu 

moich   rówieśników -  przyszedłem   na    świat.  Także  to chociażby dlatego.  

Oczywiście, że  generować będą koszty, ale wierzę w to, że na te koszty będzie nas stać, tak -   

jak jest stać teraz na utrzymanie ulic, które pobudowaliśmy, czy na utrzymanie parku. 

Kochani, przecież pamiętamy tę dyskusję, kiedy zaczęły się prace w parku. A,  gdy został 

oddany do użytku umilkło wszystko. I  generalnie   wierzcie   mi, że ja  negatywnych opinii 

na temat parku  nie  słyszałem.  Są ludzie  z   tego  zadowoleni, mają   zarówno   dorośli gdzie  
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aktywnie spędzać czas jak i wypoczynkowo, mają gdzie aktywnie spędzać czas dzieci. Myślę 

że, jeszcze dzięki pewnym inicjatywom, tam  powstaną dosyć fajne obiekty dla zaspakajania 

zbiorowych potrzeb. Także   są miasta, które nam tego zazdroszczą i to powinno nam dawać 

satysfakcję. A te zadowolenie, które jest u mieszkańców z tego tytułu, na pewno 

rekompensuje  koszty, które musimy wyłożyć na utrzymanie tych obiektów. Dziękuję. 

 
        Po czym Rada podjętą 16 głosami „za”, przy 5 głosach „wstrzymujących się” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXVI/232/13 

 
zatwierdziła sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu.  

 
A dalej, po przedstawieniu :           

 
- przez panią Annę  WOLSKĄ – Inspektora w Wydziale PNŚ informacji o stanie 

mienia miasta Działdowo  ( stanowi ona załącznik do protokołu) ; 

- przez pana Leszka GOŁĘBIEWSKIEGO  - Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Uchwały     Nr 15/3/13   Komisji    Rewizyjnej     z    dnia   14     maja 2013 r. którą  

Komisja, po   rozpatrzeniu wykonania budżetu,    wystąpiła  z   wnioskiem do Rady 

Miasta o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta Działdowo;  

- przez pana Mariana ODACHOWSKIEGO – Przewodniczącego Rady Miasta uchwały 

RIO.VIII-0120-312/13  z dnia 27 maja 2013r., którą pozytywnie zaopiniowano 

wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie  udzielenia absolutorium  Burmistrzowi 

Miasta Działdowo z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok. 

 

Przewodniczący Rady otworzył i wobec braku chętnych zamknął dyskusję. I poddał pod 

głosowanie projekt uchwały.  

 

Rada podjętą 16 głosami „za”, przy 5 głosach „wstrzymujących się”   

                                      U c h w a ł ą   Nr XXVI/233/13  

udzieliła Burmistrzowi absolutorium za 2012 rok (oklaski)  

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

Dziękuję wszystkim, zarówno tym, którzy głosowali za, jak i tym,  którzy się wstrzymali.   

Rozumiem powody, dla których tak uczynili. I cieszę się z  zaufania, którym żeście  mnie 

obdarzyli.  
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Pan Władysław KUBIŃSKI   - Przewodniczący Rady Powiatu ;  

Miło mi jest, że mogę złożyć gratulacje, panie Burmistrzu, że ambitne przedsięwzięcie 

wykonane zostało w ten właśnie sposób. Jeżdżę prawie  na wszystkich sesje, kiedy się udziela 

absolutorium  i takiej dyskusji, i po takiej dyskusji takiego przyjęcia należałoby tylko  

oczekiwać. Gratuluję  raz  jeszcze  i sądzę, że rok przyszły może być jeszcze lepszy, bo nie 

ma nigdy tak dobrze, żeby nie mogło być lepiej. Dziękuję bardzo.  

           
        Piętnastominutowa przerwa w obradach.   

 
Ad pkt 13 

 

        Po omówieniu przez panią Skarbnik zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2013-2021 

        Rada 17 głosami „za”, tj. jednomyślnie podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXVI/234/13 

 
w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 

2013-2021 

 

Ad pkt 14 

 
        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  – Skarbnik Miasta omówiła 

proponowane  zmiany w budżecie miasta na rok 2013. 

 

        Rada podjętą jednomyślnie,  tj. 18 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXVI/235/13 

 
Dokonała zmian w  budżecie miasta na rok 2013.  

 
Ad pkt 15 

 
        Podjętą 18 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXVI/236/13 

 
Rada wyraziła   zgodę  na  sprzedaż   nieruchomości  położonej  przy ul. gen. Józefa Hallera 

w Działdowie. 
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Ad pkt 16 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 18 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXVI/237/13 

 
Rada wyraziła   zgodę  na  ustanowienie służebności gruntowej polegającej na prawie 

przechodu i przejazdu przez nieruchomość  niezabudowaną, położoną przy ul. Marii 

Skłodowskiej-Curie, oznacz. nr 973/5.  

 

Ad pkt 17 

 
        18 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXVI/238/13    

         
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy ul. Elizy Orzeszkowej 

w Działdowie.      

 

 
Ad pkt 18 

 

        Podjętą jednomyślnie , tj. 18 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXVI/239/13    

 
Rada wyraziła zgodę   na użyczenie na okres do dziesięciu lat  w   drodze bezprzetargowej 

części nieruchomości zabudowanej położonej przy pl. Mickiewicza w Działdowie, tj. części 

Ratusza na rzecz Interaktywnego Muzeum państwa Krzyżackiego.  

 

Ad pkt 19 

 
        Jednomyślnie, tj.  18 głosami „za” Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXVI/240/13        

w sprawie    wyposażenia w    majątek    Interaktywnego   Muzeum   Państwa  Krzyżackiego 

w Działdowie. 
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Ad pkt 20 

 
        Podjętą 18 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

                                       U c h w a ł ą   Nr XXVI/241/13    

Rada dokonała zmiany Statutu Gminy-Miasto Działdowo. 

 
Ad pkt 21 

        Odpowiedzi  na zapytania :  

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ   - Burmistrz Miasta :  

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Szanowni goście! 

- pytanie pani radnej Wandy Milewskiej - koresponduje z wypowiedzią pana radnego 

Grzegorza Mrowińskiego -  odnośnie  utrzymania   porządku  w mieście i sprzątanie  miasta 

w zimę,  jak  i   po  tej zimie   Rzeczywiście,    uwagi   są  cenne.    Bijemy się w pierś za to, 

bo   przedłużająca się  zima  nas  trochę zaskoczyła.  Z   jednej   strony   cieszymy się, że nie 

dochodziło do   takiej sytuacji,    jak   w   latach poprzednich, kiedy   byliśmy   zobligowani 

do wywożenia śniegu z centrum miasta.  Tego nie doświadczyliśmy, ale   kosztem   tego były 

inne   doświadczenia,    myślę że,     wnioski    wyciągniemy. Ja    tylko   powiem   państwu, 

że w stosunku do osób, które były odpowiedzialne za to, wyciągnąłem konsekwencje  

udzielając   upomnienia,    jak   i   wyciągając konsekwencje  finansowe. W   stosunku do 

wykonawców   zostały   też   stosowne  pisma   skierowane, upominające ich i obligujące ich 

do wywiązywania się z umów. Także to nie tak, żebym ja tego nie widział, tego nie czuł, 

 - jeżeli   chodzi  o    pytanie    drugie   pani   radnej Milewskiej:  Ile osób jest zatrudnionych 

w Straży Miejskiej   i   jakie   są  tego  koszty?   Pani  radna, pani   skarbnik   przygotowała 

mi to na piśmie, i  bardzo   proszę,   to   są  wszystkie koszty  przewidziane na rok 2013, one 

w uchwale budżetowej były ( Burmistrz przekazał pani Milewskiej informację na piśmie)  

- pan    radny   Sławomir    Hoffer   poruszył    temat      niedokończonych    prac, związanych 

z wiaduktem    kolejowym w    ulicy   Kochanowskiego.    Mnie   też to   boli, tym bardziej, 

że złożyłem zobowiązanie, że w przypadku, gdy oni pomalują  pale metalowe farbą 

podkładową, to miasto ze swoich środków - przeznaczonych na między innymi promocję 

antyalkoholowo- nikotynowo-narkotykową  -    zorganizuje,    wzorem  parkanu    przy      

szpitalu,   konkurs    na   graffiti,    które by    podniosło   walory    estetyczne   tego wiaduktu. 

Jednocześnie, jeśli to zostanie wykonane artystycznie, to jest duża gwarancja, że  - podobnie 

jak tamten malunek - będzie się cieszył szacunkiem  graficiarzy i nie będą go zamalowywać. 

Odnośnie innych prac, które są też niedokończone   będę rozmawiał po raz kolejny z panem 

Jerzym Majdrem, który jest odpowiedzialny za tę inwestycję, 
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        - co    do  cen za wywóz   śmieci   to  do   tego odniesie się   Burmistrz    Duchna, który 

tą problematyką zajmuje się w Urzędzie od dłuższego czasu,  

        - jeżeli chodzi o ruch na ulicy Grunwaldzkiej i parkowanie samochodów przez 

policjantów na tej ulicy - z takim pytaniem zwrócił się pan radny, Adam Stolarski – to ja  nie 

mam odzewu po raz  wtóry  od władz Komendy Powiatowej Policji ani prób podejmowania 

ze mną  rozmów,  negocjacji, czy    występowania.    Ja     proponowałem, aby   zwrócili się   

z pismem do Rady Miasta, żeby nieodpłatnie, czy  za symboliczną złotówkę -  bo nie jestem 

w tym władnym - przekazała im ten teren do użytkowania. Z takim odzewem się nie 

spotkałem.  Myślę że, nawet nieobecność  na sesjach Rady Miasta policjantów o czymś 

świadczy. Ale, jeżeli to jest dla nich ważne, jeżeli   podejmą    próbę, to   będziemy   

rozmawiać   i  szukać rozwiązania. Ja za nich nie będę rozwiązywał ich problemów. 

 
Radny pan   STOLARSKI :  

Dziwię  się, panie Burmistrzu, że firma, która jest odpowiedzialna za bezpieczeństwo tego nie 

widzi. Bo tam dojdzie do wypadku. Nie jest w stanie człowiek wyjechać ze szkoły wjeżdżając 

na pas ruchu.  

   
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

Ale o wiele   rzeczy  zwracaliśmy   się. Ja   doświadczyłem   tego   nie  raz, że występowałem 

o ochronę  przy Orędziu Noworocznym Burmistrza, czy przy innych okazjach i też odmawiali 

mi tego. W związku z tym korzystałem z naszej Straży Miejskiej, która robiła to  nie gorzej. 

Chociażby   przy   odsłonięciu   pomnika      w  Lasku Żwirskiego  zabezpieczyła to Straż 

Miejska nie policja, a to w zasadzie do nich powinno należeć. Ale  widocznie mają wiele 

innych, ciekawszych zajęć,  

        - toi toi  w   parku   będzie od  niedzieli,  bo  w  sobotę  zostanie  wykorzystany jeszcze 

na parkingu  bazarowym, gdzie odbędzie się   II Zlot Motocyklowy - Moto Show Działdowo 

2013, a już od niedzieli  będzie stał w parku tak, jak w roku ubiegłym, 

        - jeżeli chodzi  o więcej ławek w park Honorowych Dawców Krwi, to przy  rewitalizacji 

medyka jest też planowana rewitalizacja tego parku i tam ławki, i ścieżki są również 

przewidziane. Także stawianie ich teraz  mija się, póki co, z celem, 

        - pan Marek Dwórznik pyta : Czy terminowo jest  budowany  wiadukt w ulicy  

Lidzbarskiej?  Otóż  był  tam chwilowy przestój,  ale  pracują  dosyć  intensywnie  od   rana 

do późnych godzin. Mają termin oznaczony na dzień 31 grudnia 2013 roku. Co prawda weszli 

na tę budowę o pół roku później niż powinni,  ale ich sprawa, żeby się w terminie wyrobić. 

Na to za dużego wpływu, oczywiście, nie mamy, 

- zaleganie piasku na ulicach po zimie. Myślę że, udzielając odpowiedzi na  pytanie 

pani Milewskiej w jakiś sposób wyczerpałem temat,  
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        - termin dla muzeum. Jutro   jest   ostateczny,   końcowy   odbiór.   Myślę że,  on nastąpi 

i będzie   dyrektor muzeum, pan profesor Grążawski zawiadywać już i uczyni starania w tym 

kierunku, żeby jak najszybciej muzeum było  udostępniane dla zwiedzających, 

        - malowanie pasów, to też jest swoiste pokłosie tego, że  zima się przedłużyła. Potem   

musieliśmy   wydać    dużo    pieniędzy   na   masę    asfaltową   i   na   tę   do  podgrzewania, 

i to zdecydowało. Mi  też   było    bardzo  przykro, że   szybciej   nie   mogliśmy   się  wziąć 

za łatanie dziur, ale   warunki  pogodowe nie zawsze nam pozwalały. A, jak  się  wzięliśmy, 

to  tych  dziur było dosyć dużo.   Myślę że, zadaniem   na   lata   2014- 2015 będzie to, żeby 

na naszych  wizytowych, newralgicznych ulicach, jak  Pocztowa, Hallera, Skłodowskiej   

położyć nową nawierzchnię asfaltową.   Ale  póki   odbywa się ruch pojazdów ciężarowych 

po tych ulicach i narażone są na większe zniszczenie -  kładzenie mija mi się trochę z celem.   

Dlatego   poczekajmy   trochę,  uzbroimy się  w   cierpliwość,  a  na pewno za to wspólnie się 

zabierzemy w roku następnym, czy w  2015, 

        - droga  545,  czy   firma  się   wycofała?   Nie  potrafię  odpowiedzieć,  pani  Marysiu, 

na to pytanie. Pan Zgliczyński, który wykonuje nam inwestycję na Cybisa i  ma podpisaną 

umowę - jako podwykonawca - na budowę chodników na tej trasie, między innymi przez całe 

Kozłowo, mówi, że   na tę robotę będzie w najbliższym czasie wchodził. Jutro  wykonam     

telefon   do    inwestora,   czyli   do   Wojewódzkiego    Zarządu  Dróg i na pewno  moja 

wiedza będzie  wiele szersza.  Oddzwonię  i podzielę się z panią informacjami. A, jeżeli ktoś 

z radnych    byłby  zainteresowany, to też bardzo proszę do mnie przedzwonić,  

        - jeżeli chodzi o pytanie pana radnego, Tadeusza Umińskiego dotyczące wyrównania 

terenu parkingu, to o  tej sprawie z prezesem Szacherskim będę rozmawiał. Jutro jest Walne 

Zgromadzenie, będzie więc  okazja, żeby porozmawiać, aby bardziej profesjonalnie zajął się 

tym parkingiem - skoro ma go w dzierżawie,   

        - pan  radny   Fafiński   pyta    o   remont   schodów  przy ulicy Olsztyńskiej.  Otóż jest  

on  w     projekcie  modernizacji   drogi    544, gdyż  te schody  znajdują się w pasie tej  drogi, 

a   my nie mamy legitymacji prawnej, żeby je naprawiać. To   powinien zrobić Zarząd Dróg 

Wojewódzkich. I, myślę że, przewidziana jest naprawa tych schodów przy modernizacji tej 

drogi i, że z tego się wywiążą i naprawią, 

        - kwiaty przy pomniku Jana Pawła II. Świetny pomysł, kupuję, przekażę dla 

opiekującego się tym parkiem, pana Tadeusza Brzozowskiego, i będziemy w jakiś sposób 

bardziej uhonorować to miejsce poprzez kwiaty.  

        - natomiast pan Zieliński pyta o boisko przy ulicy Kochanowskiego. Panie 

Przewodniczący Osiedla, próbowałem odpowiedzieć panu na to pytanie w kuluarowych 

rozmowach, kiedy pan był obecny u mnie w gabinecie. Otóż, w sytuacji, kiedy mamy boisko 

wielofunkcyjne przy Zespole Szkół nr 2 oraz trochę dalej orlika, czyli  dwa profesjonalne  
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boiska, na  których młodzież może grać, może uprawiać  sport, to    odnawianie  

boiska na łąkach niekoniecznie jest pożądane.  Młodzież przyzwyczajona do takich 

komfortowych warunków woli pewnie tam pójść niż grać na boisku na łące.   Bynajmniej ja 

od młodzieży takiego zapotrzebowania  nie słyszałem. Nie wiem, na ile to jest pański pomysł, 

a na ile mieszkańców tego osiedla? Ale póki co, myślę że, te boiska są wystarczające, 

        I, proszę  państwa, korzystając z okazji, że jestem przy głosie chciałbym poinformować : 

Znając skromność   pana    Przewodniczącego,   Mariana   Andrzeja   Odachowskiego, który 

w   relacji z działań w okresie międzysesyjnym, nie raczył wspomnieć, że nie tylko pan 

Burmistrz Duchna, ale i jego jakże skromna osoba została przez Zarząd Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego wyróżniona i uhonorowana odznaką honorową „Za Zasługi dla 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego”. Ja się bardzo cieszę, że autorem tych wniosków 

była z kolei moja skromna osoba, i że Zarząd Województwa tak wspaniałomyślnie podszedł 

do tych wniosków i docenił osoby, które  wniosły duży wkład w rozwój naszego miasta. 

Myślę, że dla tego skromnego człowieka należą się też nie mniej gromkie oklaski! (oklaski) 

Dziękuję. 

 
Pan Wojciech ZIELIŃSKI   - Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 3 :  

Jeszcze zadawałem pytania dotyczące propozycji pana wiceprezesa PKP PLK, wspólnych 

rozmów  z    Radą     Miasta   oraz      z      panem      Burmistrzem,     gdzie    zadeklarował – 

w    obecności   posła    Zbigniewa   Babalskiego -  wybudowanie     wiaduktu w perspektywie 

określonej  na cztery lata. I   prosił o to, żeby  ta  delegacja  nie   była   tylko    osiedlowa, ale 

w większym gronie się spotkać i omówić. Jednocześnie propozycja mieszkańców osiedla 

dotyczyła pozostawienia na ulicy Księżodworskiej - po wybudowaniu przejścia podziemnego- 

dotychczasowego rozwiązania, czyli strzeżonego przejazdu i rozładowanie tym samym ruchu 

między   dzielnicami.   Ulica   Księżodworska     jest    przystosowana   do    tego.    Ostatnio 

ją wyremontowano, porobiono zatoczki i tym samym przerzucenie ruchu z dużej, szerokiej 

arterii na małą, wąską, podrzędną dróżkę nie jest dobrym rozwiązaniem.  Co więcej, 

samorządy  Modlina,  Pomiechówka wywalczyły również taką kategorię A i to nie jest tylko 

pomysł działdowski, ale również innych, którzy walczą, bo  w przyszłości ruch samochodowy 

będzie się   zwiększał, więc   utrzymanie  tego  na  dotychczasowym poziomie jest dobre. 

PKP   realizuje   swoje   zadania, swoje cele, a my możemy na  tym  skorzystać, ale  musimy 

z nimi  rozmawiać i nie na poziomie osiedla, ale troszeczkę szerszym. I bym prosił, żeby 

jednak zwrócić na to uwagę i do wakacji można pewne kroki przedsięwziąć, które mogą 

zaowocować  dużym   rozwojem miasta i polepszeniem warunków, a nie tylko mówieniem, 

że polepszamy. Wystarczy na razie, na tym etapie porozmawiać, żeby nie było radykalizmu. 

Mamy sytuację   taką,    że  Wojewódzki    Sąd   Administracyjny   uchylił   decyzję Starosty 

w sprawie  dróg dojazdowych do wiaduktu na ulicy Kochanowskiego; Generalny Dyrektor  
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Ochrony Środowiska unieważnił opinię środowiskową Regionalnego Dyrektora w Olsztynie, 

i wychodzi na to, że  jest sytuacja nieciekawa - to pachnie jak gdyby samowolą. Natomiast 

obecnie, żeby już nie pogarszać bytu mieszkańców.  Mieszkańcy sami wystąpili i dostali 

akceptację. Jednak to, że był tam mediatorem pan poseł Zbigniew Babalski, bardzo - można 

powiedzieć - przyspieszyło tok sprawy i doszło do szybkiego spotkania i złożono pewne 

deklaracje, które należy podjąć. Dziękuję. 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  -  Burmistrz Miasta :  

Jeżeli będzie  wola PKP czy PLK,  żeby rozmawiać na temat ich ewentualnie dodatkowych 

inwestycji   w    zakresie    budowy    wiaduktu    w    ulicy    Ksieżodworskiej, to oczywiście.  

Jednak ja, jako laik od strony technicznej, uważam to za niewykonalne, przynajmniej z tego 

względu, że nie wyrażą  najbliżsi sąsiedzi na to zgody. Więc ;   pan Garbacz, pan 

Orzechowski, Zakład Gospodarczy, na pewno Gmina Działdowo, mieszkańcy  ulicy  

Księżodworskiej i na pewno wiele innych podmiotów, gdyż nie mieliby wtedy żadnego 

dojazdu.  Czyli  budowa tego wiaduktu mija się zupełnie z celem. Natomiast to była -  nie za 

moich czasów -  ale była   swoista  sprzedaż wiązana, że    kosztem   budowy wiaduktu 

kolejowego w ulicy  Kochanowskiego    zostanie   zamknięty   przejazd w ulicy 

Księżodworskiej. I takie są ustalenia z inwestorem kolejowym. Na ile jest możliwe 

skonwalidowanie  swoiste  tych ustaleń, tej   umowy  i  przywrócenie  możliwości utworzenia 

tam przejazdu kolejowego  kategorii A,  o której pan mówi - nie wiem?    Ale możemy  o tej 

sprawie, oczywiście, rozmawiać, chociaż tutaj wielkich możliwości nie widzę. Natomiast 

wystąpiliśmy do PLK  - zgodnie z sugestiami,  które   były  na zebraniach osiedlowych - żeby  

użyczyli  nam   terenu do pobudowania  „bajpasa” koło torów, łączącego ulicę 

Kochanowskiego z   ulicą   Księżodworską. Na razie jeszcze odpowiedzi  nie otrzymaliśmy. 

O wynikach odpowiedzi na to pismo pan Przewodniczący osiedla na pewno zostanie 

poinformowany. 

 
Pan ZIELI ŃSKI  : 

Ja mam jeszcze  drobną uwagę. Otóż  pan wiceprezes PKP PLK powiedział, że może 

wybudować na Księżodworskiej, ale również, że w perspektywie przyszłościowej, 

czteroletniej -  jak to określono - może być to wiadukt w innym miejscu. Dobrze by było 

wrócić  do czasów wizji 100 lat wcześniej, kiedy tamtejsi radcy już opracowali obwodnicę 

miejską i  wybudowano most masywny. Ale w '94 roku, niestety,  architekt   miejski zezwolił 

na zabudowanie i zabetonowanie tego wiaduktu. To   była  planowana obwodnica miejska, 

którą według historycznych źródeł uzasadniano  przemarszem wojsk, i żeby nie generować  

ruchu dużo w mieście, żeby omijać miasto. W związku z tym nie można mówić, że PKP.  

PKP występuje przyjazną drogą,  ale  to  do  PKP trzeba się zwrócić, a nie, że  jak PKP chce  
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tu budować.  PKP mówi, że może rozwiązać problem i chce rozmawiać, natomiast trzeba się 

zwrócić z wnioskiem. To PKP ewentualnie z pomocą samorządu wybuduje, a nie, że PKP 

chce nam tutaj budować, więc  tu jest bardzo duża różnica zdań. A to powoduje, że my nie 

jesteśmy jak gdyby równoprawnym członkiem. Możemy wygrać w totolotka, ale nie możemy 

zaprzepaścić tego, że  będzie gorzej niż byśmy przegrali, albo w ogóle  nie grali. Dlatego 

chciałbym, żeby były ustalenia, czy   ewentualnie  Rada Miasta, Burmistrz  i włączymy jakąś 

delegację, która  będzie kontynuowała rozmowę  z PKP PLK, którą  pan Zbigniew Babalski, 

jako mediator, również się podjął kontynuować.              

 
Radny pan Edward RADOMSKI  : 

Szanowni państwo, ja na zebrania osiedla nr 3 chodzę systematycznie i dbam o to, aby 

działania     podejmowane    przez     Zarząd    tego   Osiedla    były   procedowane     zgodnie 

z   demokratycznymi,   obiektywnymi  zasadami, wynikającymi  ze   stosownych przepisów. 

I, o ile wiem, to na ostatnim zebraniu osiedlowym Przewodniczący osiedla próbował 

przepchnąć  projekt     uchwały     w    sprawie    planów,   o   których     mówił -  związanych 

z  zachowaniem funkcji na ulicy  Księżodworskiej. I,  z tego co wiem, to na zebraniu osiedla -  

wolą   mieszkańców -  temat   został odłożony  na   czas nieokreślony.   Mówiło  się  o tym, 

że uchwała zostanie podjęta w momencie, kiedy  przyjedzie   pan   Majder i odbędzie się 

debata w tej sprawie. I tutaj  - powiedzmy - załatwianie   sprawy  poprzez   nieformalne   

spotkanie  z   parlamentarzystami, z administracją   kolei, plus powoływanie się na wolę 

mieszkańców jest mówiąc delikatnie - niezbyt prawdziwe, albo mówiąc wulgarnie -jest próbą 

manipulacji. I dlatego ja chciałbym, żeby  stosowne służby pana Burmistrza wyjaśniły 

sprawę, czy na zebraniu osiedla nr 3 podjęto uchwałę w sprawie  koncepcji starej 

funkcjonowania ulicy Księżodworskiej, czy po prostu jest to samowola Przewodniczącego?  

Dziękuję.  

 
Pan Wojciech ZIELIŃSKI   - Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 3 :  

To ja  może ustosunkuję się jeszcze do odpowiedzi, chociaż pan odpowiada za pana 

Burmistrza. Gdyby   pan   był   na   zebraniu   i    dobrze słuchał - sam wycofałem wniosek,  

że jeszcze porozmawiamy z PKP i dopiero na następnym zdam relację z tego. Więc przed 

zebraniem zdaję relację  tu, na posiedzeniu Rady Miasta. Wniosek został wycofany i    nie   

będziemy   go       uchwalać,    żeby    nie    mieszać - być   może    będą     inne  rozwiązania. 

I te rozwiązania przyszły same, więc tutaj nie ma żadnego nadużycia, tylko Przewodniczący 

sam, za swoje    pieniądze   pojechał, zebrał ludzi, zrobił  zebranie  i   zdaje   relacje  z tego, 

co osiągnął. Więc dyskusji na temat: Co zrobił? Jakie są znowu nadużycia i czy już  mnie 

trzeba odwoływać, czy nie -   nie będę komentował, bo  szkoda zabierać ludziom czasu. 

Natomiast     ustalono   coś,   co może      przynieść     na      pewno   dużo   korzyści    miastu  



 38
 
i mieszkańcom. Można spowodować swobodny  przepływ między dzielnicami. Ponieważ 

będzie  coraz większy nasilał się ruch samochodowy, to   pozostawienie  przejazdu, tak jak 

zrobił to Modlin,  Pomiechówek na pewno nie będzie  ze szkodą dla miasta. Jeżeli PKP 

deklaruje możliwość wybudowania wiaduktu, to można go  również wybudować- tam gdzie 

był most masywny i z poniemieckich skorzystać rozwiązań, które już planowali  100 lat temu, 

a nie cofać się w rozwoju i pchać ruch do centrum. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady :  

Dziękuję. Myślę że, propozycja pana radnego Radomskiego jest o tyle sensowna, że pan 

Burmistrz bądź    zastępca  skontaktują się   z panem Majdrem  - na  ile wiarygodne i realne 

są te sprawy, o których mówi pan Przewodniczący Zarządu Osiedla. I,   jeżeli jakakolwiek 

szansa by była na budowę kolejnego wiaduktu, to przecież miasto będzie zawsze za. To chyba 

oczywiste. W tej sprawie? 

 
Radny pan RADOMSKI  : 

Poniekąd, tylko ja uważam, że...  

 
Przewodniczący Rady : 

Ale już nie polemizujmy. 

 
Pan RADOMSKI  :  

Nie, to   nie jest polemika. Ja   tylko   uważam, że  jeśli   takie    rozmowy    przedwstępne     

są prowadzone, to  osoby, które się tym interesują -  a na pewno radni, którzy systematycznie 

w tych zebraniach uczestniczą -  powinni być zapraszani do takich rozmów, żeby był 

przepływ informacji, chociażby z Burmistrzem. Bo  Burmistrz się dowiaduje jakby z trzeciej 

ręki o inicjatywach osiedla. Ja to uważam za nienaturalne. Dziękuję.  

 
Pan Andrzej OLSZEWSKI  - Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 2:  

Tutaj kolega mnie trochę wyręcza, bo ulica Księżodworska nie należy do Osiedla nr 3, tylko 

do Osiedla nr 2. Dlatego też uchwał nie może być z Osiedla nr 3 na Osiedle  nr 2 - to.   To jest 

pierwsze wyjaśnienie. A drugie. Niezły jest pomysł, żeby  może  Księżodworską  zostawić 

otwartą, nie  przebudowywać  przejazdu,    zrobić     przejście     podziemne, a  to   zostawić 

na szlabany. Ale  ja Cię tutaj nie rozumiem, kolego? Bo   mówisz cały czas o wybudowaniu 

wiaduktu.  Jeśli  to  ma być   docelowe  i było z myślą   na  zakłady, które są przyszłościowe, 

i     wyraziło zgodę  PKP,  to ja jestem za tym, żeby coś takiego powstało. Nie budowanie 

nowego wiaduktu! Wybudowanie przejścia, postawienie szlabanu, otwieranie go, gdy nie 

będą jechały pociągi. Ale    podejrzewam,   że   ten szlaban byłby  zamknięty 20 godzin na 24  

 



 39
 

i, jeśli   to ma być    przejazd    Warszawa-Gdynia  bezkolizyjny, to nie będzie zgody na to,  

na to że będą przejazdy. Możemy podjąć takie decyzje na zebraniach,  ale zgodnie z 

przepisami.   

 
Pan Ryszard DUCHNA  - Zastępca Burmistrza :  

Mam informacje dotyczące  przetargu  na  wywóz   nieczystości. Otóż   Ekologiczny  

Związek   Gmin  „Działdowszczyzna”  zorganizował  przetarg  na  cały    obszar, z podziałem 

na   możliwość   składania ofert częściowych, na   poszczególne   sektory. Sektorów jest 13;  

w    mieście    są     dwa,    pozostałe   są   gminne  i  innych miast, tj.   Lubawy  i    Nidzicy. 

W mieście Działdowo złożyły oferty dwie firmy, to jest firma KOMA i PGKiM plus Esko 

Trans, jako konsorcjum w obydwu rejonach. I na dzień dzisiejszy przetarg jest w trakcie 

rozstrzygania.    Po     rozstrzygnięciu   będą decyzje, co  do  różnicy  na przykład w opłatach 

i ewentualnej nadwyżki  środków, która by z tego wynikała. Lepsze oferty złożyła firma 

zewnętrzna, ale   dopóki nie są podpisane umowy, to państwo wiecie, że to jest tylko złożona 

oferta, z której oferent może się  wycofać, nie podpisać umowy i  wtedy w grę wchodzi 

następny. Także dajmy trochę czasu, bo oferty zostały złożone we wszystkich sektorach, jakie 

były w tym przetargu. Na niektóre startowały nawet trzy firmy, a tutaj dwie. Zresztą Państwo 

radni, którzy byli na posiedzeniu Komisji dostali dokładną informację w tej sprawie. Ja mogę  

powtórzyć za   panem   Niedźwieckim, że   firma KOMA  złożyła ofertę na 488 507 złotych,  

a PGKiM na 781 125 złotych w jednym sektorze, a w drugim odpowiednio ; 558 892, 26 

złotych i  914 224,32 złotych.  Ten przetarg, jeżeli zostanie rozstrzygnięty, obejmuje półtora 

roku. 

I chciałbym jeszcze uzupełnić  wypowiedź odnośnie ulicy Olsztyńskiej. To, co mówił pan 

Burmistrz :   Pan Zgliczyński robi od Kozłowa do Nidzicy wszystkie zatoki, chodniki i inne  

elementy, a od Działdowa do Kozłowa  robi główny wykonawca.  Z tego, co wiem, to jest 

tam sprawa wymiany gruntu na odcinku, gdzie występują torfy i to jest jedyne utrudnienie. 

Nikt nie złożył rezygnacji i nikt nie rozwiązał  umowy.  

 
 
Ad pkt 22 

 
        Wolne wnioski i informacje  : 

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ  - Sekretarz Miasta  : 

Wniosek właściwie się urodził w przerwie, bo podeszło do mnie  dwoje   lub   troje radnych,  

i  mówili:    Panie   Sekretarzu, jest   duszno   na sali!  Mówiąc trochę  trywialnie,  to dzisiaj 

się nałożyła    temperatura,   atmosfera związana z absolutorium  i   być  może    jeszcze inne  
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okoliczności, że tak to wygląda.   Ja   chcę   państwa   zapewnić,   że   o    ile  szef  przyjmie 

w projekcie planu finansowego Urzędu Miasta na przyszły rok pozycję taką,  a jest to rząd 

wydatków - bazując na  danych sprzed kilku lat -  60 tysięcy złotych,   to ja taką pozycję 

ujmę. Natomiast przeszkodą istotną   jest to, czy  konserwator pozwoli nam urządzenia 

towarzyszące wyrzucić na zewnątrz. Jak państwo zauważyliście, wzięliśmy pod swoje 

skrzydła z Ratusza Biuro Rady tak zwane, natomiast osoby, które tam pracowały, czyli 

zarządzanie kryzysowe,   przenieśliśmy na 4 piętro. Oni     mają   jeszcze  podlejsze   warunki 

i trzymają mnie za słowo, że ich warunki  zostaną poprawione - ze względu na to, że bez 

zmrużenia oka przystali na taki zamiennik, pogarszając sobie znakomicie warunki. Także 

przy okazji również z tą salą bym to zrobił. O  ile więc  nam się uda rozwiązać te wszystkie 

dylematy „za” i „przeciw”, panie Burmistrzu, to  ja -  zgodnie ze swoją deklaracją -mogę taką 

pozycję w planie finansowym  Urzędu Miasta  uwzględnić, o ile jak mówiłem: Będą  środki, 

nie będzie  sprzeciwu konserwatora, to wtedy mówię- tak. I trzeci warunek jest taki :  Otóż,  

ja ciągle, Szanowni państwo, tak do końca nie wiem, czy ta siedziba Urzędu jest naszą 

główną siedzibą i trwałą?   Czy okresową?   I  nie   oczekuję odpowiedzi na to ostatnie moje 

pytanie w dniu dzisiejszym. Dziękuję uprzejmie.   

 
Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Dziękuję. Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos? - Nie ma zgłoszeń.   

Przypomnę w takim   razie  jeszcze tylko, że mamy zaproszenie na uroczystości odpustowe 

16 czerwca. Jeżeli państwo pozwolą, to z naszych, składkowych pieniążków zakupimy 

wiązankę    kwiatów, które    nasza   delegacja w składzie:   Pan    Przewodniczący  Umiński, 

i koleżanka radna,  Marysia Karwacka złożą pod krzyżem i tablicą w Lasku Zwierskiego. 

Jeżeli ktoś z państwa zechce dołączyć to, oczywiście, będzie to mile widziane.  

 
Ad pkt 23  

 
Pan  Marian  ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

        Zamykam XXVI sesję Rady Miasta Działdowo.  

         

Protokołowała                                                                        Przewodniczący Rady  

Grażyna Nadratowska                                                                                              Marian Odachowski   


